
NEJEN

DNES JE
DEN ZEMĚ
Dnes je mezinárodní Den Země – celosvětová událost
na podporu životního prostředí. Jak může Zemi pomoci
každý z nás?

Nakupujme oblečení z druhé ruky
Čím méně nakoupeného oblečení, tím méně emisí i odpadů. Čím
větší podíl oblečení bude v našich šatnících z druhé ruky, tím lépe.
Průměrné nakupování textilu jednou za měsíc má roční uhlíkovou
stopu 370 kg CO₂. Pokud místo nových věcí nakoupíme polovinu
z druhé ruky, ušetříme tak 185 kg CO₂ za rok.

Ve Visa společně s Asociací společenské odpovědnosti pracujeme
na tom, aby byl svět udržitelnější. Se svými partnery dlouhodobě
usilujeme o to, aby byly platební karty vyrobeny z ekologických
materiálů, podporujeme rozvoj elektromobility nebo připravujeme
speciální aplikaci, díky níž si každý z nás může spočítat vliv svých
nákupů na životní prostředí. I těmito kroky chceme ve Visa
dosáhnout nulových emisí do roku 2040.

DNES JE

PÁTEK 22. DUBNA 2021 Č. 77 • WWW.METRO.CZ
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Byty - poptávka

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tosti, lokalita celá Praha
2,3,4,10. Právní servis zdarma.
Tel.: 602212121 247306

• Koupím byt kdekoliv v
Praze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozho-
duje. RK nevolat. tel.
234095720, 720539665 258107

• Ihned koupím byt, chatu, za-
hradu. Starší osoby nechám v
bytě dožít bez nájmu. Právní
servis. Děkuji Jurdová
725805115258465

• Hledám obecní byt za od-
stupné / výměna. 776363636.
258493

Byty - nabídka
• Prodám cihlový družstevní
byt 2+kk,Vysočany, 62m2,
4.5mil. Kč+ anuita,
777060126.258515

Nemovitosti - poptávka

• Vykoupím Váš byt, dům, po-
zemek za hotové. 776363636.258504

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel.: 739641969. 258954

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen, ga-
ráží, vše do r. 1990.
T: 734843403 258009

• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned.
Tel.: 603328155. 258403

Ostatní
• KNIHY! Koupím knihy
novější i starší + starožitný a
retro nábytek do stylové čítár-
ny - křesla, židle, stolky,
lampy, obrazy, knihovny aj.
T. 603478873259009

Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému pro-
nájmu v Praze, právní servis za-
jištěn. Tel: 274784428 247267

Starožitnosti

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově.
Tel. 602654613,
alex.kratochvil@volny.cz258335

• Koupím nábytek, šicí stroje,
obrazy, hračky, porcelán, sklo,
věci z půdy, mince, knihy, ča-
sopisy, jízdní kola, lustry, věci
z 1. a 2. světové války, různou
veteš. Vše, co vám doma pře-
káží. Jednotlivě i celé pozůsta-
losti. Platba hotově. Slušné a
vstřícné jednání. Volejte na
tel. 604962685 259099

• Koupímobrazy českých a za-
hraničních malířů - krajinky,
portréty atd. a jiné sta-
rožitnosti. Kontakt:
e-mail: manvel4@seznam.cz,
tel. 721235964 259177

Knihy a časopisy

Práce - nabídka
• ZŠ a MŠ Dr. Edvarda Beneše
v Praze 9 - Čakovicích příjme
učitele/ku pro 2.stupeň. ČJ+-
VV, INF, M , AJ . Nástup od
1.9.2022. Nabízíme moderně
vybavenou školu, příjemný ko-
lektiv, potřebnou podporu a
další benefity. Životopisy pro-
sím zasílejte na emailovou
adresu:
zscakovice@zscakovice.cz
Tel: 734 588 863258363

• Brigáda pro každého -
denní/noční doplňování zboží
za 150-170,50 Kč/hod, ONLINE
REZERVACE, zálohy, prodejny
v Praze a okolí.
Tel: 222534534 258265

• Stavební firma přijme na
HPP parťáka, kanalizační
zedníky a dělníky na rekon-
strukce venkovních vodovodů
a kanalizací v Praze a okolí.
Praxe při zdění kanalizačních
stok, šachet a hornická
činnost výhodou. Nabízíme
mzdu až do 50 tisíc hrubého +
příplatky a další benefity, 25
dní dovolené, dlouhodobou
perspektivu. Kontakt: e-mail:
inos@inos.cz, tel. 257181041. 259056

• Přijmeme kurýra na rozvoz
jídel. Fixní plat 1500 Kč za smě-
nu. Volejte PO-SO 8-17h,
608121008258841

• Autoškola v Praze přijme
ihned učitele s oprávněním,
výborné podmínky. Volejte:
603414458.259116

• Bartoň a Partner s.r.o. při-
jme STRÁŽNÉ na HPP i DPP.
Denní, noční směny. Nástup
možný ihned. Vhodné pro
OZP. Kontakt: 733 122 453.259135

• Obchodní akademie Dušní,
Praha 1 přijme večerní
VRÁTNOU/VRÁTNÉHO. Tel.:
736710587, e-mail:
durnekova@oadusni.cz259143

• Hledám asistentku/asisten-
ta na pomoc v restaurá-
torském ateliéru v Praze -
brigáda. Tel. 721235964,
manvel4@seznam.cz259175

• Přijmeme důchodkyni na
zkrácený pracovní úvazek - 2x
týdně, cca 8 000 Kč/měsíčně,
do vrátnice v Praze 3 - Žižkov.
Nástup ihned. Tel.: 602203331259179

• Přijmeme švadleny a dělni-
ce do výroby autodoplňků.
Praxe ve výrobě vítána. Ná-
stup ihned, HPP, 1 směna, pra-
coviště Praha 9.
Tel. 281925163, 774313530259094

Nemovitosti - nabídka

Služby - nabídka
• Nabízíme veškerou krát-
kodobou a dlouhodobou údrž-
bu zahrad Praha a Středočes-
ký kraj www.perfectgarden.cz
nebo 724672166.259147

Výměny
• Specialista na výměny bytů
a RD, 776363636 258526

Knihy a časopisy

Týdenní zálohy.
Mzda od

115 Kč/h na HPP.

Bezpečnostní
pracovník

pro OZP v Praze

Náborový příspěvek
10000Kč.

Přijďte na informativní pohovor!

800 111 112

Tel.: 605 300003
www.prodejtojinak.cz

Společná realitní
a advokátní kancelář

Vám nabízí přímý
výkup nemovitostí,

zprostředkování
prodeje, nebo

realizaci dražby či
aukce na největším
dražebním portále
v ČR, kde získáte

maximální možnou
cenu.Vyřešíme právní
vady, dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
vyplacení zálohy.

ALEŠ HÁMA
„Rozumím si s orlem i se
Sokolem, s ním ale musím
být víc ve střehu.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

CSOP Praha 10 přijme

CV zasílejte:
doubravova@csop10.cz,

tel.: 775 431 594.

Nást. plat 35 000 – 40 000,
os. příplatek 5 000,-, letní, zimní
a čtvrtl. odměny, 100,- stravenky ,
5 týdnů dovolené.Nástup ihned.

MZDOVÉHO/OU
ÚČETNÍ.

Přijedeme rádi kamkoliv
v Čechách i na Moravě.

Návštěvy u Nás až po tel. domluvě.
Likvidujeme též celé pozůstalosti.

Tel.: 602 229 348
sberatelskykabinet@post.cz

SBĚRATELSKÝ KABINET
Michelská 12A, Praha 4, Michle

VYKOUPÍ IHNED ZA HOTOVÉ
odznaky, známky a staré pohledni-
ce, staré gramofon. desky, veškeré staré
mince, kapesní, náramkové hodinky,
i nejdoucí, všech značek (i PRIM), sta-
rou bižuterii, český granát, nábytek do
r. 1975. Šavle, bodáky a uniformy, rádia
a tranzistory, vánoční ozdoby, formič-
ky na vánoční cukroví, betlémy, hous-
le a hudební nástroje. Kufry, textilie,
veškeré nádobí, šicí a psací stroje, ob-
razy a gra a, lampy a lustry, hmoždíře,
žehličky, konvice, lavory a umyvadla,
sklo a porcelán, paroží, fotoaparáty,
staré nářadí, malířské válečky, příbory,
kabelky, kufry a staré uhláky. Staré
rybářské potřeby (pruty, navijáky,
podběráky,). Papírové peníze – v pod-
statě vše co přijde pod ruku. Bereme
opravdu téměř vše.

BYT/ DŮM POPTÁVKA
s přítelkyní hledáme ke koupi byt

a rodinný dům v Lounech, případně
v dojezdové vzdálenosti do Loun.

V jakémkoli stavu.
Děkujeme za případnou nabídku.

Tel: 731 117 381

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu/chalupu nebo
stavební pozemek na horách,

či v dojezdové vzdálenosti do hor.
Krkonoše, Krušné, Orlické, Jizerky,

Šumava. Může být i Vysočina.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel.: 773 117 381

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

VYKOUPÍME

KNIHY
zaplatíme
hotově á
2000,- Kč
za jednu

banánovou
krabici knih.

Než prodáte
své knihy,
porovnejte
CENOVOU
NABÍDKU!

Telefon:
773 537 401

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

731 911 992

Staňte se dárcem
krevní plazmy
700 Kč*
za každý
odběr

- Pomůžete zachránit lidské životy
- Máte pravidelnou kontrolu
zdravotního stavu
- Občerství zdarma a zajímavé dárky

Metro Hradčanská

www.unicaplasma.cz
Tel.: 733 474 770

*dle § 32 ods. 2 zákona č. 373/2011 Sb.

1400 Kč *
měsíčně

18 200 Kč *
za rok➡ ➡

hledáme zaměstnance:
RECEPČNÍ – PRAHA 9

Horní Počernice
RECEPČNÍ – PRAHA 4

mzda 170 Kč/hod.
Tel. č.: 724 793 669

G4S Services s. r. o.

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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PRAHA
Pátek, 22. dubna 2022
Č. 77, www.metro.cz
Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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NOVÁ,
RYCHLEJŠÍ
SEZÓNAF1

FORMULA 1 ROLEX GRAN PREMIO DELL‘EMILIA ROMAGNA 2022
24.4. EXKLUZIVNĚ NA:

The F1 FORMULA 1 logo, F1 logo, FORMULA 1, F1, FIA FORMULA ONE WORLD CHAMPIONSHIP, GRAND PRIX and related marks are trademarks of Formula One Licensing BV, a Formula 1 company. All rights reserved.

SOUTĚŽ
O POUK A Z NAFORMULESHOP.CZV HODNOTE 5,000 Kč

KONEČNĚ! ČEŠI UVIDÍ
VELKÝ LEZECKÝ ZÁVOD
V PRAZE SE PŘEDSTAVÍ TAKÉ ČESKÁ JEDNIČKA ADAMONDRA STRANA 21

Svátek slaví: Evženie

Britská královna Alžběta II. včera oslavila 96. narozeniny. Firma Mattel na její počest vytvořila novou panenku Barbie. PROFIMEDIA

Pivovod vede do všech
koutů 18leté O2 areny
Rozhovor. Odmítání akcí mne mrzí, říká ředitel jedné z nejmodernějších evropských hal Robert Schaffer.
Úspěchy. Velká výzva byl tenisový Laver Cup. Hokej. Sparta má přednost, v říjnu tu opět bude NHL STRANY 12, 21

inzerce

Klíčový
přístav padl.
Anebo ne?
Ukrajinský Mariupol je pod
kontrolou ozbrojených sil
Ruska a Doněcké lidové
republiky, prohlásil včera
ruský ministr obrany
Sergej Šojgu. Ukrajinský
prezident Volodymyr
Zelenskyj reagoval, že
ač je většina klíčového
jihoukrajinského přístavu
pod kontrolou Rusů,
v části dál kladou odpor
ukrajinské síly. Upozornil,
že ve městě je uvězněno
120 tisíc civilistů. Kyjev se
snaží dojednat výměnu
obránců města za ruské
zajatce. STRANA 9
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Některým zákazní-
ků vzrostou mě-
síční náklady až
o 363 korun.

Pražská plynárenská od červ-
na zdraží části zákazníků
plyn, v průměru o 39 pro-
cent. Zvýšení ceny se dotkne
domácností, které využívají
ceník Standard, popřípadě
produkty navázané na tento
ceník. Zákazníků využívají-
cích různé fixované cenové
produkty a cenové produkty
nenavázané na základní
ceník se zvýšení ceny nijak
nedotkne.
Pro domácnost, která využí-

vá zemní plyn na vaření
v bytě s ročním odběrem
0,4 megawatthodin (MWh),
se zvýší měsíční náklady
o 36 korun. Pro domácnost,
která využívá zemní plyn
na vaření a ohřev vody v bytě

s ročním odběrem čtyři
MWh, se zvednou náklady
měsíčně o 363 korun.
Pražská plynárenská ceny

zvedala i od 1. dubna, kdy
cena plynu v základním
ceníku vzrostla v průměru
o 15,7 procenta. Předtím
společnost obdobným způso-
bem zdražila od 31. prosince,
a to o 7,3 procenta.
„S uvedenou změnou vy-

čkala společnost na konec
topné sezony s cílem

zmenšení reálného dopadu
na zákazníky. Základní ceník
Standard využívají z velké
části zákazníci s malou spo-
třebou využívající zemní
plyn například pouze k
vaření, kdy zvýšení ceny tak
nebude z hlediska celkové
částky výrazné,“ uvedla
společnost.
Pražská plynárenská patří

mezi největší tuzemské do-
davatele energií, plynem
a elektřinou zásobuje zhruba
425 tisíc odběrných míst. ČTK

SUPERINFLACE? ŘEŠENÍ! PŘIJÍT NAKOUPIT K NÁM

BLEŠÍ A FARMÁŘSKÉ TRHY U ELEKTRY
Trápí Vás nárůst cen extrémní rychlostí?
U nás nakoupíte vše za zlomek ceny!!!

NEJVĚTŠÍ NÁKUPNÍ PARK POD ŠIRÝM NEBEM

WWW.BLESITRHY.CZ | WWW.ZBOZICKONEJLEPSI.CZ

KAŽDÝ VÍKENDPraha 9- Vysočany, U Elektry 7
SO+NE 6:00–14:00

POTRAVINY DROGERIE OBLEČENÍ ELEKTRO AUTO-MOTO

Majáles
Vůbec první český větší
festival po covidové
„době temna“ se koná
zítra na letišti v
Letňanech. Majálesový
průvod z centra vyráží už
v 9.30. Na akci vystoupí
přes dvacet interpretů –
například Marek Ztra-
cený (na snímku), Mirai,
Kazma, Kontrafakt,
Horkýže Slíže či Vypsaná
fixa. MAFRA

Podle ceníku bude stát jedna
megawatthodina plynu
od 1. června při jeho používání
jen na vaření 2957,1 koruny.

● V ceníku platném od dubna
stála megawatthodina
2057,1 koruny. Při ročním od-
běru plynu nad 45 MWh a do
63 MWh, tedy v případě
domácností, které na plynu

vaří, ohřívají jím vodu i topí,
se cena jedné megawatthodi-
ny zvedne od června na
2673,82 koruny z dubnových
1773,82.

● Vedení Prahy chce půjčit Praž-
ské plynárenské až dvě miliar-
dy korun na nákup plynu
na další zimu. Důvodem pod-
pory jsou ceny plynu, které
od loňska prudce rostou.

inzerce

Plyn od června
razantně zdraží

Plyn zdraží od června

Krátce

Běh i magnolie
V Průhonickém parku za-
číná hlavní návštěvnická
sezona. Lidé mohou ob-
divovat magnolie v
plném květu, jarní květy
alpina i první výsledky
prací na rozsáhlé
obnově parku. V souvis-
losti s 60. výročím za-
ložení Botanického
ústavu Akademie věd,
který Průhonický park
spravuje, se letos počítá
s rozšířeným progra-
mem. Už tuto sobotu
čeká návštěvníky 10.
ročník Jarního běhu Prů-
honickým parkem.

Cena za opravu
Památkami roku 2021
se staly pražský městský
dům na adrese Truhlář-
ská 8 a pavilon bývalé
střelnice Lázní Evženie
v Klášterci nad Ohří.
Ocenění udělilo Sdru-
žení historických sídel
Čech, Moravy a Slezska.
V domě v Praze 1 síd-
lí středisko volného
času Jednička pro děti
a mládež. ČTK
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Pohled spatra nemusí vždy
působit přezíravě. Žirafa
severní núbijská Anna o tom
ví své. Téměř šestiletá samič-
ka odjela minulý týden ze
Zoo Praha do Zoo Liberec,
aby se spojila s tamním sam-
cem. Vrátit do Prahy by se
měla v září, snad i s kýženým
výsledkem chovatelského
snažení. Anna je klidné, zví-
davé a přátelské zvíře –
stejně bezproblémová byla i
její cesta na sever Čech.

PETR
HAMERNÍK
Zoo Praha

Výdělek z akce
půjde na ochranu
ohrožených ďáblů.

Milovníci piva, zbystřete.
Pražská zoo zve na 1. ročník
Festivalu zvířecích piv. Ode-
hraje se v sobotu 21. května

v zahradách Trojského
zámku. Návštěvníci ochutna-
jí piva se zvířecími názvy zej-
ména od řemeslných pivova-
rů. Veškerý výdělek z akce pů-
jde na ochranu ohrožených
ďáblů medvědovitých.
Impulzem pro vznik

festivalu byl úspěch právě
Ďáblova piva, které vyprodu-
kovala Zoo Praha s pivova-

rem Raven v minulém roce.
Výtěžek z jeho prodeje
pravidelně putuje na sbírku
Pomáháme jim přežít, jež při-
spívá na ochranu těchto nej-
větších masožravých
vačnatců v jejich domovině.
Svou účast na festivalu už

potvrdily pivovary Raven, Ko-
cour Varnsdorf, WildCock,
Trilobit nebo třeba MadCat.

Za vstupné 200 korun, v je-
hož ceně je i limitovaná
sklenice, nebude nouze ani
o kulturu. Postarají se o ni hu-
debníci v čele se skupinou
Děda Mládek Illegal Band, za-
jímavé povídání se zástupci
pivovarů i zoo si přichystá
moderátor Jan Kovařík. Pří-
jemnou atmosféru doplní
stánky s občerstvením a řada
soutěží. MET

Pohled svrchu

www.prodejtojinak.cz

VOLEJTE ZDARMA

800 22 33 88800 22 33 88

JURIS REAL, spol. s r.o.JURIS REAL, spol. s r.o.
Ihned vykoupíme
či zprostředkujeme
prodej rodinného
domu, bytu, chaty.

Vyřešíme
právní vady, dluhy,
exekuce. Okamžitá
výplata zálohy.

Již 23let zkušeností.

inzerce

Krátce

Citelis se loučí
Fanoušci MHD, máme
pro vás tip. Zítřek a sobo-
ta budou poslední dva
dny, kdy bude v Praze
v provozu kloubový
autobus Irisbus Citelis
6599. Vůz disponoval
atraktivněji zbarveným
interiérem včetně pod-
lahy, odlišnou stropní
ventilací či nyní již samo-
zřejmým denním LED
osvětlením. Program
rozlučky najdete na
webu dpp.cz. MET

Zkuste „zvířecí“ piva
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Praha 6 chce
na místě histo-
rické budovy
stavětmateřskou
školu.

V případě řešení budoucnosti
rozpadající se prvorepubli-
kové vily NaMarně v Bubenči
se radnice Prahy 6 před ča-
sem rozhodla razantně odpo-
vědět na příslovečnou otáz-
ku: „Co s ní?“ Prostě ji zbou-
rá. K velkému překvapení
mnohých, a to včetně obyva-
tel z okolí. Vedení městské
části chce na místě zlikvi-
dované vily postavit novou
budovu malotřídní mateřské
školy. Podle mnoha místních
je toto řešení nesmyslné a v
některých ohledech také pro-
tiřečící tomu, co bylo dosud
na šestce v plánu.

„Stavební úřad pro Prahu 6
vydal na žádost městské části
souhlas s odstraněním vily.
Současně s povolenímdemoli-
ce začalo společné územní
a stavební řízení, které se
týká povolení stavby dvou-
třídní mateřské školy s vlast-
ním stravovacím provozem,
jejíž součástí má být speciální
pedagogické centrum,“ říká
magistrátní zastupitelka Ma-
riana Čapková, která v Praze
6 žije. Zamýšlená demolice
ani záměr novostavby podle
ní nebyl místním ani souse-
dům vůbec představen.
„Společně se svými kolegy ze
vznikajícího místního sdru-
žení proto protestuji proti
demolici. Formou otevřeného
dopisu jsem se obrátila na sta-

rostu i další členy rady Prahy
6. Potenciál rekonstrukce je
vysoký. Solidně stavěné prvo-
republikové domy mají svou
kvalitu a nenapodobitelný
genius loci. Zbouráním vily
Na Marně by tento typický
ráz vilové čtvrti doznal ci-
telnou ránu,“ dodává Čap-
ková.

Domov pro uprchlíky
Čapková neprotestuje pro-

ti bourání vily sama. Před ča-
sem se k ní přidal její kolega
– pražský zastupitel Martin
Benda. Oba se shodují
na tom, že by právě tato
prostorná vila mohla poslou-
žit, i kdyby jen dočasně, jako
domov ukrajinským

uprchlíkům. „Stavby posta-
venémezi první a druhou svě-
tovou válkou byly po
stavební stránce výrazně po-
ctivější, namateriálu se nešet-
řilo a díky tomu mnoho ob-
jektů překonalo padesátile-
tou absenci kvalitní údržby
za éry komunismu a jsou
obyvatelné dodnes,“ tvrdí
Benda, podle kterého před za-
hájením řízení vyjádřil po-
chybnost nad smysluplností
záměru i samotný stavební
úřad. „Je na zvážení, zda vyu-
žití objektu pouze pro dvě tří-
dy mateřské školy a speci-
álně pedagogické centrum je
hospodárné a smysluplné.
Navrhované architektonické
pojetí budovy příliš nezapadá

do stávající zástavby,“ uvádí
mimo jiné odbor výstavby
Prahy 6 ve svém stanovisku.

Kam s dětmi?
Radnice Prahy 6 chce posta-

vením školky částečně vyře-
šit problém s narůstajícím po-
čtem dětí v lokalitě. Odpůrci
bourání historické stavby
nicméně navrhují alterna-
tivní řešení v podobě využití
jiných nemovitostí ve správě
městské části.
DeníkMetro oslovil také zá-

stupce Prahy 6. Podle mluvčí-
ho radnice Jiřího Hannicha je
však demolice vily jediným
možným řešením. „V oblasti
školství jsme jako Praha 6
na hraně kapacit. Místní ško-

ly a školky byly již před
válkou na Ukrajině naplněné
přibližně z 95 procent. Proto
je logické, že v rámci školství
hledáme kapacity nové.
Jednak realizujeme přístavby
ke stávajícím školním bu-
dovám, jednak chceme vyu-
žít prostory mimo současné
kapacity našich škol,“ vysvět-
luje Hannich s tím, že do
druhé zmíněné kategorie
patří právě objekt v ulici Na
Marně.
„Stávající budova bohužel

nesplňuje hygienické a
požární předpisy školského
zařízení ani vhodné energe-
tické standardy pro provoz
školky. Rekonstrukce tohoto
objektu na plnohodnotnou
školku by při splnění všech
nutných kritérií byla jen
těžko uskutečnitelná,“ do-
dává pro Metro Hannich.
Praha 6 se rozhodla jít

cestou výstavby nového ob-
jektu také kvůli penězům.
Podle Hannicha by přestavba
vyžadovala výrazně vyšší fi-
nanční náklady.
Jak bude nová školka vypa-

dat, se na šestce již nějaký
ten pátek ví. Radnice totiž vy-
hlásila architektonickou sou-
těž podle pravidel České ko-
mory architektů. Porota zvoli-
la návrh Petra Šindeláře
a jeho týmu. „Nová budova je
navržena v archetypálním
tvaru se sedlovou střechou,
takže připomíná původní ob-
jekt a nijak nenarušuje cha-
rakter místní vilové čtvrti.
Jedná se sice o takzvané stabi-
lizované území, tím ale není
vyloučena možnost vybu-
dovat zde novostavbu.
Zvláště pokud se jedná o ar-
chitektonicky hodnotnou
stavbu, která svým řešením
souzní s okolím a z funkční-
ho hlediska může dokonce
pozvednout život v dané loka-
litě,“ uzavírá Hannich. FILIP JA-
ROŠEVSKÝ

Návrh Šindelářova týmu podle poroty nejlépe reaguje na charakter vilové čtvrti. PRAHA 6

Déčko
Na Pankráci včera začala
stavba trasy metra D smě-
rem na Olbrachtovu. Nákla-
dy na tuto část linky jsou
zhruba 14,5 miliardy
korun a práce potrvají
90 měsíců, tedy asi sedm
a půl roku. Součástí jsou
dvě stanice, kdy stanice
Pankrác bude přestupní na
nynější stejnojmennou
stanici na lince C a město v
ní očekává více než 120 ti-
síc cestujících denně. Na
včera slavnostně zahá-
jenou stavební část poté
naváže úsek na Nové Dvo-
ry a jako poslední vznikne
úsek do Písnice. Na
snímku je primátor Zdeněk
Hřib. ČTK

Vila Na Marně má padnout
i přes protesty. Opravit nejde



ČNB schvaluje prospekt dluhopisů pouze z hlediska toho, že splňuje normy, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129.
Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

Objednávky

e-Finance, a.s.
www.e-finance.eu
Tel.: 515 555 555

info@e-finance.eu

Nestavíme vzdušné zámky,
stavíme a vlastníme
skutečné nemovitosti více jak 20 let

LUXUSNÍ UBYTOVÁNÍ S WELLNESS V BRNĚ
NOVÝ EFI SPA HOTEL**** SUPERIOR S WELLNESS, RESTAURACÍ A ŘEMESLNÝM PIVOVAREM

www.efispahotel.cz | Tel.: +420 515 557 500

• Pobyty se snídaní a večeří
• Parkování v areálu
• Dobíjecí stanice na elektromobily
• Pivovar a restaurace v objektu

• Finská sauna o ploše 36 m2

• Vířivka pro 6 osob
• Hyperbarická komora OXYLIFE
• Odpočívárna v třípodlažní věžičce

EFI SPA Hotel
člen e-Finance Group

DVOULETÉ DLUHOPISY
S ROČNÍM ÚROKEM 8 %

DLUHOPISY
E-FINANCE
S VYSOKÝM VÝNOSEM

Skupina e-Finance, a.s., více jak 20 let
investuje do nemovitostí v atraktivních
lokalitách České republiky. Díky tomu
disponuje stabilním portfoliem zejména
nájemních nemovitostí v hodnotě přesa-
hující 1 miliardu korun. Tyto nemovitosti
pravidelně přináší stabilní výnosy, které
jsou každoročně nad inflací, v dlouho-
dobém horizontu až o několik procent.

8 %

Investice od 50 000 Kč
Roční úrok 8 %
Úrok vyplácen jednou ročně
Možnost předčasného splacení
Dvouleté dluhopisy jsou vydá-
vány na období od dvou do tří
let
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Galina Andrejcivová, vystu-
dovaná psycholožka, spolu
s manželem pěstuje na farmě
na Kolínsku kanadské bo-
růvky. Když začala válka, roz-
hodla se, že musí dělat něco
pro uprchlíky ze své rodné
země. Užmnoho let ale pomá-
há Ukrajině i v rámci Ukrajin-
sko Evropské Perspektivy,
kterou založila. Teď už druhý
měsíc sídlí v pražských Nus-
lích, kde jim Praha 4 poskytla
prostory pro pomoc
uprchlíkům.

Kdo vám tady pomáhá?
Máme seznam dobrovolní-

ků, každý chodí ve dnech,
kdy má čas. Někteří pro nás
pracovali už předtím. Platí-
me tu jen za služby a energie.

Exprezident Václav Klaus
se vyjádřil s despektem
na adresu Čechů pomáhají-
cích uprchlíkům. Dosud
prý měli Ukrajince jen
za levnou pracovní sílu,
nyní podle něho „ze všech
přímo tryská láska k Ukra-
jině a Ukrajincům“, ale
možná jen projevujeme
nenávist k Rusku. Jak to
vidíte vy?
Byla jsem překvapená už

v roce 2014 během Majdanu.
Češi sledovali, co se tam děje,
snažili se to pochopit. Situace
se nyní opakuje. Češi pomá-
hají upřímně. Víte, kolik sem
během dne přichází lidí?
Když vidíte babičky, které se
sem došourají s jednou taš-
kou a slibují, že za týden při-
nesou zase další. Lidé tady
chválí naše vojáky, určitě to
všechno nezní neupřímně.
Špatný člověk může být
Čech, může to být i Ukraji-
nec. To není dané národnos-
tí, ale konkrétní povahou.
Češi se uměli vcítit do naší
situace, že to není něco, co si
máme vyřešit jenmymezi se-
bou s Ruskem. Že pochopili,
proč bojujeme. Kdybychom
nebojovali, tak byste i vy
najednou měli velice špatné-
ho souseda. Za to jsem Če-
chům vděčná.

Jak jste se ocitla v Česku?
Pocházím ze západní Ukra-

jiny, z Bolechiva, malého
města mezi Lvovem a
Ivano-Frankivskem. Potře-
bovala jsem udělat změnu ve
svém životě. Měla jsem v Čes-
ku známé, ti mě v roce 1998
pozvali sem. Dostala jsem
rady na cestu. Až přijedu a vy-
stoupím v Praze z autobusu,
tak ať si hlídám hlavně svoje
věci, ať se s nikým nebavím,
protože bych se mohla dostat

do problémů. Bylo to úplně
jiné. Nikdo mi věci nesebral,
ale jak jsem na to všechno
myslela, zapomněla jsem
v autobuse svůj velký dešt-
ník. (smích) Známí mě vyzved-
li a jeli jsme do Českého
Krumlova. Strašně se mi tam
líbilo, připomínal mi Lvov.
A ještě tam nebylo tolik turis-
tů. Žila jsem v centru, všichni
jsme se tam znali.

Čím jste se v Česku živila?
V Českém Krumlově jsem

dělala servírku v italské
kavárně. Pak jsem se přestě-
hovala do Prahy, pracovala
jsem deset let ve firmě Griš-
ko, která se zabývá vyba-
vením pro balet. A pak jsem
spolu s dalšími založila Ukra-
jinsko Evropskou Perspek-
tivu, neziskovou organizaci.

Co bylo důvodem pro za-
ložení neziskovky?
V té době, v roce 2011, byl

v čele Ukrajiny prezident Vik-
tor Janukovyč. Už názvem
jsme chtěli vyjádřit, jaké
hodnoty chce Ukrajina za-
stávat. Ty evropské a co nej-
víc se vzdálit od Ruska.

V čem spočívala tehdy
vaše pomoc?
V komunikaci s evropský-

mi státy a jejich politiky. Byla
to doba politických represí
v Ukrajině. Opozice musela
částečně odejít z Ukrajiny
do Evropy. Na to jsme upozor-
ňovali, jednali jsme o pro-
pouštění opozičních před-

stavitelů, které Janukovyčův
režim věznil. Také jsme po-
máhali ukrajinským firmám
ve vstupu do Česka, hledali
jsme jim partnery, ale taky
vymýšleli kulturní a vzděláva-
cí projekty. Když přišel Maj-
dan v roce 2014, směrovali
jsme pomoc i tam. No a po-
tom začala válka na východě
a vlastně pokračuje doteď.

Vybavíte si ještě 23. únor,
den před napadením Ukra-
jiny Ruskem?
Už pár dní předtímmi vola-

li novináři. Začne válka? Ne-
začne? Co si o tom myslím?
Ale válka na Ukrajině je pře-
ce už osm let, i když se to, co
se tam dělo, bralo jako
konflikt. Některá média to
tak berou stále. Přitom už to
byla válka jako vyšitá. Pokud
se ptáte na konkrétní den
před útokem, asi jsem usína-
la s otázkou, co bude. Ale že
by člověk uléhal s myš-
lenkou, že zítra to začne, to
ne. Nemůžete hned myslet
na nejhorší. Takové myš-
lenky zaháníte někam dale-
ko, nepouštíte si ji blízko k
sobě. Samozřejmě, obavy
byly velké, ale že to vyvrcholí
právě tak, to ne.

Hned 24. února 2022 jste
se rozhodla pomáhat
uprchlíkům?
Na to se mě novináři také

předtím ptali, jestli nastane
uprchlická vlna. I česká vláda
hovořila o pomoci. My jsme
dříve pomáhali lidem zasa-

ženým válkou na východě
Ukrajiny, ti totiž neutíkali z
Ukrajiny, stěhovali se do cent-
rálních částí země. Pomáhali
jsme například dětským
domovům. Nyní se naše po-
moc soustředila na ty, kteří
přicházejí až sem.

Nebyla a není to asi zrov-
na levná záležitost.
Odvézt někam na východ

pár plen a pak se u toho vyfo-
tit, to nám připadalo zby-
tečné a neekonomické. Eko-
nomičtější je sehnat peníze,
něco nakoupit, naložit celý
kamion a odvézt. Děláme to
i tak, že posíláme oblečení,
zdravotnický materiál a další
věci v kamionu, který sem
přivezl zboží a zpátky by
možná jel prázdný nebo
poloprázdný. Především se
snažíme, aby hodnota po-
slané pomoci byla vyšší než
cena za palivo pro kamion. I
tak to vycházelo na nějakých
osm devět set eur za cestu. Až
do Lvova.

Kde sháníte prostředky?
V Česku je několik zná-
mých charitativních or-
ganizací. Lidé o nich vědí.
Vy jste spíš malí, zastr-
čení...
Dává o nás vědět třeba

Praha 4. Je to městská část
Prahy, kde je nyní nejvíc
uprchlíků z celého hlavního
města. Píše se o nás na jejich
webových stránkách v jejich
zpravodaji. Protože funguje-
me už jedenáct let, lidé o nás

přece jen už něco vědí. Teď
jsme založili iniciativu Pomá-
háme Ukrajině spolu. Naši
dřívější dárci o nás už vědí,
komu pomáháme, vědí, že
naše pomoc směřuje ke
konkrétním lidem, ne že posí-
láme věci do nějakých skla-
dů, odkud se to pak zase roz-
děluje. Navíc každý příjemce
nám vypracuje zprávu o daru
a jeho přijetí. Takže nic není
anonymní.

Po čem je nyní největší po-
ptávka?
Na začátku, už v roce 2014,

to bylo vybavení pro ukrajin-
skou armádu. Na východě
bojovali i dobrovolníci, muse-
li si sami shánět věci. neměli
oblečení, boty a další. Nová
vláda už armádu vybavila, ta
výrazně zesílila. Jsem na ni
pyšná. Ale teritoriální obra-
na, dobrovolníci, pořád
nejsou tak vybavení jako
pravidelná armáda. Takže i
pro ně sháníme věci. Ale také
zdravotnický materiál pro
nemocnice.

Ukrajinci brání svou zemi,
i když je trápila vysoká
míra korupce, velké soci-
ální rozdíly. Rusko na to
spoléhalo, že se Ukrajinci
kvůli tomu nebudou
bránit.
Ukrajinci nemají jinou

zem! My to máme v krvi.
Nikdy jsme nebojovali za ně-
jakého cara. Lidé vždy bojova-
li za svou zem a svoji svobo-
du. V tom je rozdíl mezi námi
a Rusy. Jistě, s korupcí na tom
není Ukrajina nejlépe, život-
ní úroveň lidí není taková, ja-
kou by si zasloužili. Svoboda
je pro ně důležitá. Teď také
vidí, co dokážou lidé dělat
s městy, jako je Buča a další.

Několik týdnů žijete v
Praze u známých. Kdo se
vám stará doma o bo-
růvky?
Do našeho domu jsme na-

stěhovali jedenáct uprchlíků.
Většinou to jsou naši známí,
kteří museli utéct před
válkou. Naštěstí jedna rodi-
na jsou také farmáři.

Co vám za dva měsíce
války utkvělo v paměti ze
všeho nejvíc?
Těžko z hlavy vymažete

smrt kamarádů. Jeden náš pří-
tel byl zraněný a dostal se
do ruského zajetí. Naštěstí na-
konec skončil ve skupině vy-
měněných zajatců z obou
stran. Co si také zapamatuje-
te, to jsou pocity dětí, které
se ocitnou v Česku a

Galina Andrejcivová v sídle centra pro pomoc uprchlíkům v pražských Nuslích METRO

„Kdyby Ukrajina prohrála,
měli byste špatného souseda“
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Ceny pohonných
hmot klesly
Benzin Natural 95 zlevnil
oproti minulému týdnu
o 30 haléřů, na prů-
měrných 42,40 koruny za
litr. Nafta se prodává prů-
měrně za 44,67 koruny za
litr, před týdnem byla o
43 haléřů dražší. Vyplývá
to
z údajů společnosti CCS,
která ceny sleduje.
Navzdory zlevnění jsou
ale paliva stále výrazně
dražší než před rokem.

Počasí. Víkend
bude aprílový
V Česku vydrží aprílové
počasí i o víkendu, v nedě-
li se ojediněle může ob-
jevit i bouřka. Dnes a zít-
ra by podle týdenní před-
povědi meteorologů ne-
měly noční teploty
klesnout pod nulu a nej-
vyšší denní teploty by
měly šplhat ke zhruba 16
stupňům Celsia. Zítra
a v neděli se mají nejnižší
noční teploty pohybovat
mezi sedmi až třemi
stupni, nejvyšší denní tep-
loty budou v první
víkendový den až 17 stup-
ňů, o den později budou
mírně nižší. V neděli
navíc bude zataženo až ob-
lačno, postupně se
občas objeví déšť nebo
přeháňky, ojediněle
bouřky. Foukat bude po
oba dva dny mírný vítr.

Hry v Praze.
Připomenou
Havla i Formana
Místa spjatá s významný-
mi českými osobnostmi
i komunistickou totalitou
dětem představí venkovní

hra, která se v sobotu
uskuteční v centru Prahy.
Z osobností akce připo-
mene třeba bývalého čes-
koslovenského a českého
prezidenta Václava Havla,
režiséra Miloše Formana
i Stalinův pomník zbou-
raný téměř před 60 lety
a osud jeho tvůrce Otaka-
ra Švece, uvedli to or-
ganizátoři akce z inicia-
tivy Bez komunistů.cz.
Hra
je součástí projektu
Po stopách totalitní minu-
losti. ČTK

Obří kameny
padaly na silnici
Karlovy Vary v těchto
dnech opravují havarijní
stav skal nad silnicí u pře-
hrady Březová. Bloky
kamenů v poslední době
padaly až na silnici, která
vede k lázeňské části
města. Některé kusy mají
i sto kilogramů. iDNES.cz

Pokuty pro
pražské hospody
Hygienici v Praze v
prvním čtvrtletí udělili
při 263 kontrolách restau-
rací a podobných podniků

pokuty za 396 tisíc korun.
Informovala o tom Hygi-
enická stanice hlavního
města Prahy. Provozovate-
lům hygienici připomína-
jí, že špína a pavučiny
v nedostatečně
uklizených provozovnách
jsou vhodným prostředím
pro nejrůznější patogeny
a zvyšuje se tak riziko
jejich přenosu do při-
pravovaných pokrmů.
Mezi nejčastějšími po-
chybeními byly problémy
při skladování potravin,
označování pokrmů či
jejich ochrana před konta-
minací nebo nedodržení
požadavků na hygienu
provozu či potravinářské
prostory. ČTK

Pět a půl miliardy
z evropských
peněz půjde těm,
kteří by na příspě-
vek nedosáhli.

O takzvané kotlíkové dotace
budou moci v novém do-
tačním kole žádat
domácnosti s nižšími příjmy.
Peníze na výměnu starého
kotle za tepelné čerpadlo či
kotel na biomasu mohou zís-
kat žadatelé s příjmem do 14

242 korun na osobu měsíčně.
Dorovnat se může 95 procent
nákladů až do 130 tisíc korun
u kotle na biomasu a až do
180 tisíc korun u tepelného
čerpadla. Dotační program
představili ministryně život-
ního prostředí Anna Hubáč-
ková a ministr práce Marian
Jurečka.
Na dotace se nyní vyčlenilo

5,5 miliardy korun z evrop-
ských peněz z Operačního
programu Životní prostředí.
O podporu budou lidé moci
požádat kraje, a to až do kon-
ce srpna. Výzvu k podávání
žádostí zatím vyhlásil Plzeň-

ský kraj. Ostatní kraje by se
měly přidat v květnu či
červnu. Pokud si lidé objedna-
li výměnu kotle do konce
dubna nebo už nový kon-
denzační kotel mají, mohou
získat podporu do 100 tisíc
korun. Předem je možné zís-
kat 60 procent částky. Výdaje
se proplatí i zpětně, když se
výměna provedla letos po 1.
lednu. Jestliže lidé o dotaci
na kotel požádali a nyní se
rozhodnou pro jiný zdroj,
může se žádost ještě upravit.
O kotlíkové dotace je velký
zájem. Pokud by byl vyšší,
dají se využít další peníze z
Národního plánu
obnovy. ČTK

Tato nabídka platí od 22. 4. 2022 do vyprodání zásob, nejdéle však do 2. 5. 2022. Ceny jsou uvedeny včetně DPH. Chyby a změny jsou vyhrazeny. Sortiment rostlin nelze nakoupit on-line.

MUŠKÁTY 4PACK
Pelargonium peltatum,
Pelargonium zonale
převislé i vzpřímené, mix
barev, prémiová kvalita z ČR

4pack

119,- Nakupte
on-line na

bauhaus.cz

Záře a lesk
V Jablonci nad Nisou se
včera konala módní pře-
hlídka nejnovějších trendů
v bižuterii. Svou kreativitu
představily bižuterní
a šperkařské firmy, módní
salony i odborné školy.
V centru Jablonce se
1. června chystá akce s ná-
zvem Palác plný bižuterie
a skla. Její návštěvníci se
mohou potěšit řemeslným
uměním českých výrobců.
Představí se zde nové
módní kolekce desítek čes-
kých výrobců bižuterie,
šperky značek Preciosa a
Český granát, bohatý vý-
běr skla a vánočních oz-
dob. 2x ČTK

Krátce

inzerce

Kotlíkové dotace
jsou i pro chudší
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Proruská hackerská
skupina Killnet zahl-
cuje weby státní
správy.Míří také na
web vlády.

Národní úřad pro kybernetickou a
informační bezpečnost (NÚKIB) dál
upozorňuje na činnost proruské
hackerské skupiny Killnet. Ta už
několikátým dnem útočí na weby
státní zprávy nebo firem. Vedle webů
ministerstev, Českých drah nebo regi-
onálních letišť se včera zaměřila také
na stránku vlády i samotného NÚKIB.
Tento úřad ale tvrdí, že žádné riziko

nehrozí. Podle NÚKIB šlo o takzvané
DDoS útoky, které jsou považované
za primitivní způsob oslabení in-
ternetových stránek (více v boxu). Mi-
nistr vnitra Vít Rakušan ve středu
uvedl, že na systémy českých stát-
ních i soukromých institucí vedli
kybernetický útok ruští hackeři,
žádné informace ani soukromá data
občanů podle jeho mínění neunikla.
NÚKIB na zvýšené riziko kyberšpio-

náže a kyberútoků v souvislosti se
situací na Ukrajině upozorňoval
na konci ledna, poté opětovně
na konci února. Nabádal organizace
řídící se zákonemo kybernetické bez-
pečnosti i další tuzemské organizace,
především média, k ostražitosti před
nejčastěji používanými technikami
útoků a k aktualizaci informačních
systémů, aby nedocházelo ke zneuži-
tí známých zranitelností. ČTK

Roční spotřeba piva v Česku
se v roce 2021 propadla
na historicky pátou nejnižší
úroveň od roku 1950. Ta byla
loni 129 litrů na obyvatele.
Mohla za to epidemie covidu.
Přestože pivovary zazna-
menaly celkový pokles vý-
stavu o 2,8 procenta,
dokázaly se přizpůsobit
novým podmínkám na trhu,
a navíc intenzivně podpo-
rovat své odběratele. Export
českého piva naopak dosáhl
druhého nejlepšího výsledku
v celé své historii. Současná
situace a její dopady však
představují pro výrobce opět
velkou výzvu.
„Za dva roky covidu už kaž-

dý obyvatel vypil o 30 půllit-
rů méně a s 129 litry jsme se
dostali na historicky páté
nejnižší číslo. Výstav piva a
celkovou tuzemskou spo-
třebu ovlivnila hlavně
dlouhotrvající protiepide-
mická opatření, omezování
gastronomických provozů a
turismu. Musím uznat, že
pivovary se s tím vypořádaly
se ctí. Nejenže masivně in-

vestovaly do nových techno-
logií, ale rychle se přizpůsobi-
ly potřebám svých zákazní-
ků,“ uvedl František Šámal,
předseda Českého svazu
pivovarů a sladoven. MET

Hackeři dál
útočí na úřady

Budoucí koncertní sál bude mít čistý zvuk
VMnichově Hradišti na Mladoboleslavsku v dílně akustické společnosti Aveton dokonču-
jí akustické zkoušky nového ostravského koncertního sálu. Testy na modelu sálu v měřít-
ku 1:10 dělali od ledna zaměstnanci japonské akustické společnosti Nagata Acoustics.
Sál pro 1300 lidí bude součástí Domu kultury v Ostravě. Specialisté hledali s použitím
modelu akustické vady a ověřovali, že tvar sálu umožní čistý a bohatý zvuk. Převážně
dřevěný model, který váží čtyři a půl tuny, se skládá z 2000 dílů. Uvnitř modelu jsou
umístěna čalouněná křesílka a figurky z extrudovaného polystyrenu s vlasy a oblečky,
které mají napodobit posluchače v sále. Simulují akustickou pohltivost posluchačů. I pří-
tomnost lidí v sále mění akustické parametry prostoru. Stavba samotného koncertního
sálu v Ostravě začne příští rok. ČTK

Spočívají v tom, že z neznámých IP ad-
res ze zahraničí přijde v jeden okamžik
mnoho dotazů a stránky přestanou
fungovat, takzvaně spadnou. Uživatelé
se tak na napadený web nedostanou.

● NÚKIB uvedl, že se proto může stát, že
stránky nebudou v některých mo-
mentech dostupné. České dráhy na-
příklad řešily problém s výpadky mobi-
lní aplikace Můj vlak, nefungoval

on-line
nákup jízdenek, problémy byly
také s vyhledáváním spojů.

● Napadený byl i portál veřejné správy
portal.gov.cz, uváděl, že „právě
probíhá technologická odstávka
za účelem posílení bezpečnosti webu“.
Podle ministerstva vnitra nebyl portál
veřejné správy vyřazen z provozu
v důsledku hackerského útoku. Šlo
o preventivní odstávku s cílem ještě
více posílit odolnost webu.

Vede lahváč

Nejprodávanější zůstalo pivo
v lahvích s podílem 45 pro-
cent z celkového výstavu.

● Pivo v sudech si zachovalo,
stejně jako v roce předcho-
zím, čtvrtinový podíl. Zá-
sadně však vzrostl zájem o
pivo v plechovkách, a to v
meziročním srovnání o ce-
lých
33 procent. Pivo v PET lah-
vích zaznamenalo další
pokles z 11 na 10 procent.

● Nejoblíbenějším druhem
piva zůstává ležák, tedy
spodně kvašené pivo se stup-
ňovitostí 11–12. Jeho podíl
dosáhl 55 procent. Pivovary
i letos chystají spoustu novi-
nek. Zvláště speciálů. S nadě-
jí vzhlížejí na vývoz do EU.

inzerce

DDoS útoky

Covid. České pivo
ukazuje svoji sílu
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Symbol ruské in-
vaze zřejmě
odolává.

Ukrajinský Mariupol je
pod kontrolou ozbrojených
sil Ruska a Doněcké lidové
republiky, prohlásil ruskými-
nistr obrany Sergej Šojgu.
Ukrajinský prezident Volo-
dymyr Zelenskyj reagoval, že
ač je většina klíčového jihou-
krajinského přístavního
města pod kontrolou Rusů, v
části dál kladou odpor ukra-
jinské síly. Upozornil, že ve
městě je uvězněno 120 tisíc
civilistů. „Jsou tam naši po-
hraničníci, národní garda a
policie. Ženy, které se skrýva-
jí se svými dětmi,“ dodal.
Informaci o ovládnutí Ma-
riupolu zpochybnil mimo
jiné ukrajinský zpravodajský
server Ukrajinska pravda.
Ten napsal, že sám Šojgu při-

znal, že ve městě zůstává na
2000 ukrajinských obránců.
Šojgu řekl, že zbývající ukra-
jinští bojovníci jsou zablo-
kováni v místních že-
lezárnách a ocelárnách
Azovstal. Putin nařídil útok
na tento hutní komplex pře-
rušit a místo toho pokračovat
v jeho blokádě.

Dobytí Mariupolu je podle
Reuters ústřední částí plánu
Moskvy odříznout Ukrajinu
od Azovskéhomoře a vytvořit
pozemní most spojující Rus-
ko s ukrajinským polo-
ostrovem Krym, který Mosk-
va anektovala v roce
2014. ČTK

Další peníze a vojenská pomoc

Jsou na mě hodní, říká
Ukrajince Zorjaně Pidkamineckové je 21 let a válku zažila
dvakrát, nedávno v Mariupolu a před osmi lety na Donba-
su. Po útěku ze země našla zázemí v Pardubicích, kde
pracuje v kavárně v centru. „Teď jsem už na tom psy-
chicky líp, mám práci, pořád se snažím něco dělat,“ řek-
la.
Ze studentky sociologie a psychologie je teď baristkou.
„Lidé jsou na mě neskutečně hodní,“ řekla mladá žena.
Když hostům dobře nerozumí, zákazníci jí v nápojovém
menu ukážou, co si chtějí dát. Česky se teprve učí. ČTK

Velká Británie rozšířila
protiruské sankce
o dalších 26 jmen.

● Na sankčním seznamu jsou
nově zejména vysocí před-
stavitelé ruské armády včetně
velitele jednotek, které jsou
podle dostupných informací
zodpovědné za masakry

civilistů v ukrajinském městě
Buča. Informovalo o tom
ministerstvo zahraničí.

● Britská vláda později oznámi-
la, že také rozšířila seznam
výrobků, na které se bude
vztahovat zákaz dovozu
z Ruska, a zvýšila cla na
některé zboží. ČTK

Válečný stav

25.
Ukrajinští poslanci schválili
prodloužit válečný stav
do 25. května. Ten umožňuje
omezit vstup a odjezd
ze země, omezit svobodu
pohybu občanů, cizinců
a osob bez státní příslušnosti
a také omezit dopravu či
vyhlásit zákaz vycházení. ČTK

Západ dál podle svých
možností pomáhá.

● Německo pošle pancéřové
vozy a kolové obrněnce.

● Prezident Spojených států Joe
Biden oznámil další balíček
bezpečnostní pomoci ve výši
500 milionů dolarů.

● Dánsko posílá vojenskou
pomoc pro Ukrajinu v hodno-
tě 90 milionů dolarů.

● Španělsko pošle 200 tun další
munice a materiálu a vyšle
do země speciální španělský
tým kvůli vyšetřování vá-
lečných zločinů.

Lázeňské sanatoriumDr. Peták ve Františkových Lázních

5denní pobyt RADOST PRO ŽENY s polopenzí a 11 procedurami za 4 900 Kč

tel. 354 508 100
recepce@sanatoriumpetak.cz

www.sanatoriumpetak.cz
Lázeňské sanatorium Dr. Peták, Lesní 111/13, 35101 Františkovy Lázně

ŽENY je toho už naVásmoc? Udělejte si u nás
ve Františkových Lázních RADOST ZE ŽIVOTA!

- 4 noci
- 4 polopenze – snídaně + večeře smoravskýmvínemv ceně
- 11 procedur
● 1 xmanikúra
● 1 x klasickámasáž zad
● 1 x hydromasážní vana
● 1 x slatinný zábal na záda
● 1 x parafínový zábal na ruce
● 1 x aromamasáž obličeje a dekoltu
● 1 x laserterapie (jizvy, strie, vyhlazení pokožky)

Nabízíme ZVÝHODNĚNÝ pobyt pouze v KVĚTNUOD 1. – 29. 5.

8denní RADOST PRO ŽENY s polopenzí a 24 procedurami za 8 400 Kč

- 7 nocí neděle až neděle
- 7 polopenze – snídaně + večeře smoravskýmvínemv ceně
- 24 procedur
● 1 xmanikúra
● 2 x klasickámasáž zad
● 1 x hydromasážní vana
● 3 x slatinný zábal na záda
● 2 x parafínový zábal na ruce
● 1 x aromamasáž obličeje a dekoltu
● 1 x laserterapie (jizvy, strie, vyhlazení pokožky)
● 2 x Kneippův chodník

● 2 x Kneippův chodník
● 1 x zónová reflexní masáž plosek smolekul. vodíkem
● 1x koupel vminerální uhličité vodě obohacené

molekulárním vodíkem v kombinaci s perličkovou
koupelí

● EXTRA BONUS: 4 x pitná kúra nápoje smolekulárním
vodíkem

● 2 x zónová reflexní masáž plosek smolekul. vodíkem
● 1 x koupel vminerální uhličité vodě obohacené

molekulárním vodíkem v kombinaci s perličkovou
koupelí

● 2 x přístrojová lymfodrenáž
● 6 x inhalacemolekulárního vodíku
● EXTRA BONUS: 6 x pitná kúra nápoje smolekulárním

vodíkem

Navíc zdarma k dispozici
● volný vstup v odpoledních a večerních hodinách do bazénu s protiproudem
● wi-fi zdarma v celém sanatoriu
● zapůjčení holí na NordicWalking

Další zlevněné pobyty v květnu:
POSTCOVIDOVÝTÝDENNÍ LÁZEŇSKÝ POBYT PRO 2 OSOBY - 15 500Kč
ZÁZRAK NA BOLESTI ZAD A KLOUBŮ 5 NOCÍ - 6 500Kč
ZÁZRAK NA BOLESTI ZAD A KLOUBŮ 7 NOCÍ - 8 900Kč

inzerce

Přístavní město
Rusové potřebují

Sankce z Velké Británie kvůli masakrům v Buče
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Pašeračka Tereza může domů
Češka Tereza Hlůšková, která byla v roce 2019 v Pákistánu odsouzena
kvůli pašování drog a loni v listopadu zproštěna obžaloby, bude moci
zemi opustit. Pákistánský nejvyšší soud zamítl odvolání celního úřadu,
který s vycestováním nesouhlasil. Češka by se měla vydat do vlasti o
víkendu. Hlůškovou zadrželi celníci v lednu 2018 na letišti v pákistán-
ském Láhauru s devíti kilogramy heroinu, když se chystala odletět
do Spojených arabských emirátů. PROFIMEDIA

Co se mlsá v Kimově
říši? Severokorejci prý
propadli západním
cukrovinkám.

Autoritářská vláda severokorejského
vůdce Kim Čong-una se přizpůsobuje
novým konzumním požadavkům
svých obyvatel, soudí jihokorejský vě-
dec Kang Tong-wan z univerzity
Dong-A. Kang od roku 2020 zkoumal
na 2000 kusů vyplaveného odpadu
ze Severní Koreje a utvořil tak
částečný obraz tamního trhu.
Obaly od zmrzliny, sušenek,

mléčných výrobků, koření a mnohé-
ho dalšího Kang postupně nasbíral
na pěti ostrovech několik málo kilo-
metrů od severokorejských hranic. V
posledních letech je u severokorej-

ského spotřebního zboží podle něj
patrná větší rozmanitost, obaly mají
barevné potisky a některé jsou
očividnými kopiemi japonských a
jihokorejských produktů. „V sou-
časné Severní Koreji už jsou genera-
ce lidí, kteří si začali uvědomovat, co
je to ekonomika a trh,“ říká Kang.
„Kim si nezíská jejich poslušnost jen
pomocí utlačování, když se sám sou-
středí na vývoj jaderného programu.
Musí ukázat, že jeho éra přináší změ-
ny,“ dodal vědec.
Severokorejské laskominy se

údajně staly v posledních letechměk-
čími a chutnějšími, ačkoli jejich kva-
lita je stále nízká. Kangův rozbor
složení na vyplavených obalech pro-
duktů například ukázal, že Severní
Korea používá listy některých stro-
mů jako náhražku cukru. Podle
Kanga by příčinou mohl být zaostalý
zpracovatelský průmysl. ČTK

Opěvoval marihuanu
Istanbulský soud potrestal čtyř-
mi roky a dvěma měsíci vězení
turecko-nizozemského rapera
za to, že podle obžaloby ve svých
písních podněcoval lidi k uží-
vání drog. V několika písních ra-
poval o marihuaně. Osmatřiceti-
letý Mehmet Önder Dogan zná-
mý jako Murda nyní v Nizozem-
sku natáčí album.

Básně o manželovi
Filantropka a filmová produ-
centka Olivia Harrisonová,
vdova po členovi kapely The Be-
atles Georgi Harrisonovi, napsa-
la 20 básní o svém slavném
manželovi. Budou součástí vzpo-
mínkové knihy Came the Ligh-
tening, která vyjde 21. června.
Harrison podlehl rakovině v roce
2001, ve svých 58 letech. ČTK

Zelený
internet

nordictelecom.cz

Nordic Wi-Fi 20
395 Kč/měs.

Nordic Optika 100
od 595 Kč/měs.

Nordic Plus 1Gb/s
od 895 Kč/měs.

Snižujeme ceny
internetu natrvalo

od 295Kč

od 495Kč

245Kč

Severní Korea
se mění, zjistil
z odpadků

Krátce
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Děti si budou hrát,
dospěláci mohou
odevzdat nepo-
třebné spotřebiče.

Zlínská zoologická zahrada
zítra otevře nové expozice da-
manů, želv a afrických ptáků.
Jde o první etapu, na kterou
naváže výstavba vzdělávací-
ho a chovného centra, kde
lidé uvidí supy. „Součástí
slavnostního otevření budou
oslavy Dne Země a akce, při
níž návštěvníci za starý elek-
trospotřebič získají volnou
dětskou vstupenku,“ řekla
mluvčí zoo Romana Mike-

šová.
Otevření expozic je na-

plánované na 13.00, po-
stupně vznikaly v africké ob-
lasti zahrady na louce před
pavilonem žiraf. „Po dokon-
čení celého projektu chceme
lidem ukázat, jak důležitým
článkem jsou supi ve volné
přírodě, a to samozřejmě ve
vazbě i na další zvířata. V
první etapě proto představí-
me expozice damanů kap-
ských, želv ostruhatých a
novou voliéru afrických ptá-
ků,“ uvedla Mikešová.
Ve voliéře budou moci ná-

vštěvníci obdivovat orly ko-
runkaté. Jejich původní volié-
ra se stane novým domovem
pro zoborožce kaferské. Vý-

stavbu druhé etapy, chovné-
ho zařízení pro supy, zoo za-
hájí letos na podzim.
Součástí otevření expozic

budou oslavy svátku Dne
Země. „Od 11.00 do 15.00 bu-
dou pro malé i dospělé ná-

vštěvníky připraveny zá-
bavní dílničky na nádvoří
zámku Lešná. Na čtyřech
stanovištích pracovníci zoo
nabídnou spoustu zají-
mavých informací o da-
manech a jejich nejbližších

příbuzných – slonech, děti si
poskládají papírové želvičky,
vyluští ptačí hádanky nebo
damaní bludiště,“ uvedla
mluvčí.
Lidé budou moci v sobotu

u stánku poblíž hlavního
vstupu do zoo odevzdávat
malé nepotřebné elektrické
spotřebiče, za které dostanou
vstupenku pro děti. „Počet
volných dětských vstupenek
však bude omezen, platí
pro prvních 100 ode-
vzdaných spotřebičů. Na
další ale bude čekat cena útě-
chy v podobě kelímku Zoo
Zlín,“ doplnila Mikešová.
Sběr spotřebičů je na-
plánovaný na dobu od 9.00
do 16.30. Akce se nevztahuje

Většina z nás si myslí, že
by se skutečně zlých skut-
ků nikdy nedopustila. Vý-
zkumy odborníků po ce-
lém světě ale dokazují, že
jen málo z nás dovede
odolat zlu a udržet si své
mravní zásady. I podle psy-
chologa prof. PhDr. Radka
Ptáčka je každý z nás
schopen prakticky úplně
všeho. „Zlo ani dobro pře-
kvapivě žádnou
univerzální definici nema-
jí. Jde o kategorie, které si
určujeme výhradně my
lidé. O co víc si myslíme,
že bychom se zlých věcí ne-
dopustili, o to víc bychom
si na to měli dávat pozor,“
radí. „Přestože žijeme ve
21. století, nedovedeme
jako společnost v někte-
rých případech zlu zamezit
jinak než zlem. Žijeme
totiž ve světě, kde jsou zlí
lidé, kteří dělají hodně
špatné věci. Zlé lidi musí-
me omezit na jejich
právech nebo svobodě a v
případě krajní potřeby –
jako je například nevypro-
vokovaná válka – i zabít.
Jinak to zatím neumíme,“
říká prof. Ptáček. Po-
třebujeme schopnost „být
zlí“, abychom přežili, nebo
se bez ní obejdeme? Pře-
čtěte si
v novém vydání týdeníku
Téma.

Sloni ve zlínské zoo MAFRA

Historické loutky
Palác šlechtičen v centru
Brna zaplnily stovky histo-
rických loutek a také ukáz-
ky tradiční lidové kultury
– kroje, hračky nebo
malovaný nábytek. Morav-

ské zemské muzeum při-
pravilo nové dlouhodobé
expozice. Investovalo 117
milionů korun z evrop-
ských zdrojů a státního
rozpočtu. Pro veřejnost se
budova v Kobližné ulici
otevře dnes.

Kočka v oreganu
Slovácké divadlo zítra uve-
de premiéru konverzační
komedie Kočka v oreganu.
Hra britského dramatika,
scenáristy a režiséra Torbe-
na Bettse si odbyla svě-

tovou premiéru v roce
2014 v Londýně a rychle se
z ní stal divácký hit. Pod
vedením slovenského reži-
séra Miroslava Lukačoviče
se nyní na představení
mohou těšit i příznivci
uherskohradišťské scény.

Stále se lyžuje
Milovníci zimních sportů
mají stále šanci si v Jesení-
kách zalyžovat. V provozu
jsou vleky na Ovčárně, ke
kterým se asi připojí ještě
Červenohorské sedlo. ČTK

www.kosmas.cz

Říkají si Petros a Bohouš. Vlastně
si tak neříkají, jsou to jejich pravá
jména. Rozhodně jim tak říkají tisíce
jejich příznivců, kteří už od září 2021
vyprodávají jejich živá představení.
Petros a Bohouš v dubnu 2022 slaví
roční výročí odstartování svého

politického podcastu Kecy a politika,
který každý týden sleduje kolem sta
tisíce posluchačů. Tahle kniha není
přepisem jejich politických diskusí,

šarvátek a sporů. Je to pohled za
oponu toho všeho – jak se seznámili,
co spolu prožili, kdy je napadlo udělat
politický podcast, jak vidí český
svět a kam se podle nich ubírají
média. Je to příběh dvou chlápků
středního věku, kteří se rozhodli,
že dají dohromady něco, co je bude
bavit, a tiše předpokládali, že by
mohlo bavit i ty ostatní. Šli do toho
bez jakéhokoli taktizování a slíbili si,
že si nebudou dávat žádná omezení.
Výsledkem byl raketový vzestup
popularity jejich pořadu a živá
vystoupení po celé republice.

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ

Říkají si Petros a Bohouš. Vlastně 
si tak neříkají, jsou to jejich pravá 
jména. Rozhodně jim tak říkají tisíce 

šarvátek a sporů. Je to pohled za 
oponu toho všeho – jak se seznámili, 
co spolu prožili, kdy je napadlo udělat 

TIP NA DOBRÉ 

KECY &
POLITIKA
JAK JSME ZAČALI
A JEŠTĚ NESKONČILI

PETROS MICHOPULOS, BOHUMIL PEČINKA

Pohled za oponu
oblíbeného podcastu

Zlo v nás

Krátce

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Zlínská zoologická zahrada láká
na nové expozice damanů a želv
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Jedna z nejmodernějších více-
účelových hal v Evropě – praž-
ská O2 arena – slaví osmnácti-
ny. Její ředitel Robert Schaffer
zde byl poprvé jako ná-
vštěvník v roce 2004 na mi-
strovství světa v hokeji. Tehdy
ještě netušil, že se o sedm let
později stane její hlavní tváří.
Arénu převzal v době, kdy byla
společnost v insolvenčním
řízení a musela se vyřešit řada
finančních potíží a oprav. Jako
největší výzvu zmiňuje teni-
sový Laver Cup, finále Davis
Cupu či pořádání mistrovství
světa v ledním hokeji.

„O2 arena, kterou v rámci
více než šestnácti set akcí
k dnešku navštívilo 11 a půl
milionu diváků, se technicky
vzato nachází v Libni v Praze
9. Ale zároveň těsně u hranice
Vysočan. Hodně často se o nás
proto mluví také jako o vyso-
čanské areně. Jsme zvyklí
na oboje a nepreferujeme ani
jednu variantu,“ říká pro
deník Metro Schaffer.

Co jste si o aréně myslel,
když jste zde byl poprvé?

Vím, že to byl velmi příjem-
ný zážitek. Byl jsem na Klu-
bovém patře, které už tehdy
bylo hodně žádané. Mohl jsem
si užít jak samotný hokej, tak
se i vidět s obchodními partne-
ry. A samozřejmě bylo skvělé
být v tak velkém a novém
prostoru, kdy vámdojde, že na
velké akce už nebudete muset
vyjíždět do zahraničí, ale
hvězdy přijedou sem.

Je pravda, že jste měl ředi-
telovat jen krátce?

Do O2 areny jsem přišel
v červenci 2011, asi měsíc
a půl po vyhlášení insolvence
na Sazku a Bestsport. Nabídl
mi to tehdy Richard Benýšek,
který byl do představenstva
jmenován jako krizový
manažer po pádu Sazky. Pů-
vodně jsem měl jen udělat po-
čáteční ekonomickou analýzu
a popis situace a po pár
týdnech odejít. Pak se ale obdo-
bí prodloužilo na půl roku. A
po sjednocení vlastnictví pod
skupinu PPF jsem nakonec zů-
stal.

Arénu jste převzal v době,
kdy byla společnost v insol-
venčním řízení. Co jste mu-
sel řešit jako první?

Situace tady byla těžká, byl
nedostatek financí na budoucí
hospodaření. Tehdejší fi-
nanční ředitel mi řekl, že
máme peníze na příští výpla-
tu, a pak, že neví, co bude. Za

několik dnů přišel s výpovědí,
že prý dostal lepší nabídku, a
odešel. Vlastně se toho tolik
zkazit nedalo a po té příleži-
tosti jsem rád sáhl. Byla to zají-
mavá doba. Obtížná, ale hroz-
ně zajímavá.

Jako největší výzvu často
zmiňujete tenisový Laver
Cup či finále Davis Cupu.
Proč právě tenisové akce?

Vzhledem k tomu, že já sám
jsem velký tenisový nadšenec
a tenista amatér, by to mohlo
vypadat, že u nás tenis protežu-
ji z čistě osobních důvodů. Ale
není to pravda. Tenis je u nás
velmi populární sport, Češky
několikrát vyhrály Fed Cup,
a skoro vždy v naší hale před
domácím publikem. Mužský
tým zde vyhrál Davis Cup po
heroické bitvě Radka
Štěpánka. Potenciál vyprodat
O2 arenu tu byl, a kde jinde
uspokojíte dvacet tisíc fanouš-
ků? Prokázali jsme tím, že špič-
kové sportovní akce tu udělat
umíme. A když tehdy vznikal
nový tenisový formát Laver
Cup, s chutí jsme společně s tý-
mem České sportovní a pana
Černoška podali kandidaturu.
Soutěžili jsme s asi šesti další-
mi evropskými městy. A akce
měla obrovský úspěch.

V čem přesně ten úspěch
spočíval? V počtu diváků?

Byl to historicky první
ročník, obrovský zájem fa-
noušků, prodali jsme vstu-
penky do 45 zemí světa. Na
akci bylo asi 35 procent za-
hraničních účastníků. Špič-
ková tenisová jména v čele s
Federerem a Nadalem, kteří
navíc poprvé stáli ve čtyřhře

na jedné straně sítě. Byla to ne-
skutečná euforie. A zejména
to byl obrovský přínos a propa-
gace pro Prahu a vůbec Čes-
kou republiku.

Je komplikovanější halu
přestavět tak, aby splňova-
la parametry pro hru?

Co se týče povrchu, už jsme
měli v O2 areně ledacos – teni-
sový povrch, atletickou dráhu,
free style, kolbiště pro koně,
hřiště na basketbal, florbal
a samozřejmě ledovou plochu
pro náš domácí tým HC Sparta
Praha, mistrovství světa nebo
zápasy NHL. Troufám si říct,
že tu zvládneme cokoli. Při-
pravit povrch vlastně není až
tak složité. Je sice pravda, že
třeba míčové hry se všechny
nehrají na stejném povrchu
jako před 15 lety, každý sport
už má svůj specifický povrch.
Ale na náš pevný základ si kaž-
dý promotér dá vždy svoji palu-
bovou podlahu podle toho, ja-
kou akci připravuje. Nejdůleži-
tější na celém procesu je pře-
stavba z jedné akce na druhou,
obzvlášť pokud na sebe akce
okamžitě navazují.

Takže je potřeba vytvářet
takový harmonogram obou
akcí, aby se daly dělat věci
najednou a vzájemně si
nikdo nepřekážel...

Přesně tak. Běžně se pří-
prava pohybuje okolo osmi až
deseti hodin a jen za Bestsport
se do ní zapojuje až 55 lidí.
K tomu si připočítejte další de-
sítky osob od promotéra.
Od kolegů vím, že asi největší
výzva bylo zrealizovat Davis
Cup v roce 2007, který se hrál
na antuce. Ta se připravuje tý-

den dopředu, práší se, neustá-
le musíte povrch kropit, v hale
je velká vlhkost. Jednou z po-
sledních výzev byly závody
v parkuru – Global Champions
Prague Playoffs v roce 2018.
Pro nás to bylo něco nového,
ale znovu se potvrdilo, že
zvládnout se dá všechno tak,
aby akce odpovídala meziná-
rodním požadavkům. Letos
u nás parkur přivítáme už po-
čtvrté.

Četl jsem, že jste musel od-
mítnout vystoupení Justina
Timberlaka kvůli
stavebním úpravám. Mrzí
vás odmítání akcí hodně?

Samozřejmě mě odmítání
akcí mrzí. V případě Timberla-
ka to bylo zejména proto, že
zrovna v srpnu toho roku fini-
šovaly stavební úpravy O2 are-
ny a nově vznikajícího komple-
xu přilehlého multifunkčního
a kongresového centra O2
universum. Na takovýto kon-
cert musíte vyblokovat hned
několik dní, a to v daný mo-
ment nebylo možné. Odmí-
tání akcí se bohužel děje, ale
zejména z toho důvodu, že ne-
máme v našem kalendáři
volno. Snažíme se samozřej-
mě mít co nejatraktivnější
program a mnohdy stojíme
před těžkým rozhodnutím,
zda dáme do programu nějaký
zajímavý sport, nebo význam-
né výročí českého interpreta.
Do toho vám přijde poptávka
od zahraniční hvězdy, která
nabídne v rámci světového
turné Praze třeba jen dva
možné termíny, a přes to neje-
de vlak. Pak se musíte roz-
hodnout a někoho odmítnout.

Navíc zde máte, jestli to
chápu správně, domácí
hokejový tým HC Sparta
Praha, který je u vás hierar-
chicky na prvnímmístě a je-
mužmusíte garantovat
volné termíny pro hru.

V základní části soutěže drží-
me v kalendáři nějaký počet
termínů, a když dojde ke ko-
lizím, snažíme se je řešit. Z hle-
diska play-off je to pak sázka
na to, že Sparta bude úspěšná.
Tam si opravdu nemůžeme
dovolit obsadit nějaký termín
koncertem a jsme zcela závislí
na tom, jak se bude klubu da-
řit. Letos se Sparta po šesti le-
tech dostala do finále a bylo by
nemyslitelné, abychom hýbali
jejich termínem nebo termí-
nem nějakého koncertu.

Z hlediska obsazenosti
kalendáře je to složité i z

důvodumnoha přesunů
koncertů kvůli pandemii,
že?

Celý jeden rok akcí z roku
2020 jsme museli de facto
přenést do roku 2021 a pak
ještě jednou do roku 2022, což
bylo nesmírně složité. Pokud
by tedy nějaký interpret měl
požadavek udělat koncert
ještě na podzim letošního
roku, už je to v podstatě nere-
álné.

Jak se doplňuje program
v universu a areně?

Ve hře je řada faktorů, na-
příklad očekávání interpreta,
potenciál akce z hlediska po-
čtu fanoušků, výše ceny vstu-
penek a podobně. To vše musí
dávat ekonomicky smysl, aby
akce byla úspěšná a zisková.
Do největšího sálu O2 univer-
sa se vejde přibližně čtyři a půl
tisíce diváků, takže ten je
vhodný například pro ko-
mornější akce nebo začínající
interprety. V O2 areně se vypla-
tí mít koncert alespoň pro šest
tisíc diváků nejen z hlediska
ekonomické návratnosti, ale
i určité prestiže interpreta.
Nikdo se nechce dívat do
poloprázdné haly. Je jasné, že
když má přijet Beyoncé nebo
ImageDragons, je O2 arena jas-
ná volba. Při některých spor-
tech slouží O2 universum jako
tréninková hala a O2 arena
jako hlavní místo konání.

V budově se nachází také
pivovod, který rozvádí smí-
chovské světlé do několika
koutů areny.

Systém používáme od samé-
ho začátku provozu a je oprav-
du unikátní. Myslím si dokon-
ce, že ho máme jako jedni
z mála, možná jako jediní
u nás. Máme k dispozici tan-
kovnu, tedy velký chladicí box
s vestavěnými nerezovými
tanky s celkovým objemem
340 hektolitrů piva, z nichž ve-
dou tři kilometry rozvodu piva
ke všem prodejním místům
v areně. Tento systém řízený
počítačem má nesporné výho-
dy na logistiku, energie i perso-
nál. Ale především na čas. Por-
ce piva o objemu 0,4 litru je na-
čepována rychlovýčepem
za pouhé čtyři vteřiny. V jeden
moment můžeme obsloužit
diváky na 168 rychlovýčepech
umístěných na 26 stáncích
v několika patrech. Při akci
Beat Fest v roce 2010 jsme vyto-
čili rekordních sto hektolitrů,
tedy 25 tisíc porcí piva. A při
mistrovství světa v ledním
hokeji 2015 jsme během ce-

Robert Schaffer stojí v čele arény od roku 2011. BETSPORT

Plnoletá 02 arena. Hale
s pivovodem vládne Sparta
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Moscow Death Brigade. Ná-
zev techno-rap-punkové kape-
ly z Moskvy je v dnešní době
více než kontroverzní. Jenže
vznikl ještě v době, kdy její
členové v Rusku bojovali pro-
ti fašismu a nacismu. Včera
odehráli koncert v Praze.
V rozhovoru vypráví, proč
jsou doma na černé listině
a že plno jejich krajanů nesou-
hlasí s krvavými kroky
Kremlu na Ukrajině. Roz-
hovor byl krácen, celou verzi
najdete, když vyfotíte QR kód
s odkazem na Metro.cz.

Co říkáte na to, jak se Rus-
ko chová na Ukrajině?

Co se nyní děje na Ukraji-
ně, je naprosto katastrofální.
Jakákoli válka je tragédie, ale
v tomto případě ji můžeme cí-
tit mnohem blíže, protože
všichnimámena Ukrajině pří-
buzné nebo přátele, z nichž
mnozí jsou nyní chyceni ve
válečné zóně – mnozí ztratili
své blízké, jiní ztratili své
domovy nebo byli nuceni
uprchnout. Jako všichni pří-
četní lidé jsme proti válce
a násilí. Od prvních dnů naší
kapely jsme vždy vyjadřovali
přímočarý protivojenský
a protiautoritářský postoj. Jed-
na z našich prvních skladeb
vydaná před více než deseti
lety byla píseň v ruštině s ná-
zvem Army song, která vyjad-
řovala silnou kritiku domácí
vojenské propagandy, takže
by mělo být zřejmé, co si o
tommyslíme.

Pocházíte z Moskvy, jak
tam lidé reagují na válku?

Těžko mluvit za všechny,
ale podle lidí, které známe
– většina má přátele nebo pří-
buzné na Ukrajině, takže jsou
samozřejmě zdrceni. Mnoho
lidí nedostává zprávy z ofici-
álních provládních médií, ale
přímo ze zpráv WhatsApp od
lidí, kteří skutečně uvízli ve
válečné zóně. Mýtus šířený
ruskými a západními médii,
že většina Rusů zjevně podpo-
ruje invazi, je pravděpodobně
nesmysl. Spousta lidí v Rusku
protestuje proti válce, připo-
jují se k masovým pouličním
protestům nebo vyjadřují své
protiválečné názory jiným

způsobem. Mnoho lidí už
bylo zatčeno, pokutováno,
propuštěno z práce a vylou-
čeno z univerzit za to, že vy-
jádřili svůj postoj proti válce.
Existují nové zákony, podle
kterých může člověk dostat
vážný trest za oponování vál-
ce, ale stále není jasné, jak to
funguje. Ale i nazývat to
„válkou“ je nezákonné.

Jako antifašistická skupina
vystupujete proti ruským
pravicovým extremistům.
Putin tvrdí, že jde na Ukra-
jině proti nacismu. To je
obrovský paradox, že?

Je to typický způsob, jak
úřady ospravedlňují své činy.
Část bojujících se skutečně
otevřeně hlásí k ultrapravi-
covým názorům – myslím, že
je to obecně známé, a široce
o tom informovala main-
streamová západní média.
Víme to přinejmenším proto,
že mnoho ruských neonacis-
tů včetně těch, kteří vraždili
menšiny a naše přátele z an-
tifašistického hnutí, běželo
na Ukrajinu, aby se přidali
k těmto formacím. Ale je doce-
la jasné, že skutečný důvod in-
vaze byl jiný, a nic nemůže
ospravedlnit útok na nevinné
lidi.

Přibližte nám pozadí
neonacismu v Rusku.
Kdy tam gradoval?

Bohužel od počátku deva-
desátých let bylo neonacis-
tické hnutí na vzestupu v Rus-

ku, na Ukrajině a v Bělorus-
ku, což je ostudný paradox,
protože tyto země nejvíce
utrpěly Hitlerovou invazí a
ztratily téměř dvacet milionů
lidí, nebo dokonce více – pod-
le různých pramenů. Po roce
2000 antifašističtí aktivisté
z těchto zemí spolupracovali
a vzájemně se podporovali
v boji proti fašistickým
gangům. V Rusku bylo neona-
cistické hnutí na vrcholu v ná-
sledujících deseti letech, kdy
bylo zavražděno mnoho an-
tifašistických aktivistů. To
bylo ignorováno jak ruskými,
tak západními médii.

Kromě fašismu a nacismu
vystupujete v textech i pro-
ti xenofobii a homofobii.
To je důvod, proč skrýváte
svou identitu a objevujete
se v maskách. Jak těžký je
váš život ve vaší zemi?

No, my už jsme roky na
černé listině kvůli našemu
protiúřadovémupostoji a kvů-
li tomu nemůžeme v Rusku
vystupovat. Myslím, že to je
dobrý ukazatel toho, jak se
věci mají. Lyžařské masky
jsou součástí celkové image
kapely. Pocházíme z pouliční-
ho aktivismu a graffiti
prostředí, takže tomu tyhle
kukly vzdávají hold. Také
masky a naše teplákové
soupravy jsou součástí cel-
kové prezentace kapely. Když
jsme tenkrát hráli v Rusku,
neměli jsme masky, ale když
jsme je přidali jako součást

našeho oblečení, byli jsme
skoro první kapela, která to
začala dělat. Nyní se to stalo
jakýmsi trendem mezi hu-
debníky po celém světě.

Moskevská brigáda smrti.
Kontroverzní název. Kdy
vznikl a co znamená?

Kapelu jsme založili v do-
bách, kdy byli neonacisté
v Rusku opravdu silní, neustá-
le útočili, a dokonce zabíjeli
imigranty, zástupce menšin
a punkové scény, přičemž úřa-
dy jejich zločiny ignorovaly
nebo je podporovaly. Chtěli
jsme se proti tomu postavit
a od prvního dne jsme vyjad-
řovali silný antifašistický, pro-
tivojenský a protiúřadový po-
stoj. Naše vystoupení a další
punkrockové koncerty byly
pravidelně napadány neo-
nacisty a přepadány policií,
být antifašista v Moskvě v té
době byla téměř sebevražda,
proto jsme zvolili název
Moscow Death Brigade.

Když jsem na vás byl v
Praze v roce 2015, byl klub
několikrát vyklizen kvůli
nahlášení bomby.

Mnoho našich koncertů
skončilo obrovskými nepoko-
ji. Po několika letech jsme se
ocitli na vládní černé listině,
díky čemuž bylo hraní koncer-
tů v Rusku téměř nemožné.
Situace s neonacisty není v
Rusku za posledních několik
let tak špatná, ve skutečnosti
jejich aktivita dramaticky

poklesla a nedá se srovnávat s
tím, co jsme měli kdysi. Rádi
bychom věřili, že antifašis-
tické hnutí v tom hrálo stě-
žejní roli, protože bylo
mnoho bojů a obětí. Hlavním
problémem je nyní útlak úřa-
dů.

Máte někde v Evropě potí-
že s tím, že jste Rusové?

Zatím jsme žádné nezažili.
Věříme, že je to proto, že naše
publikum a lidé, se kterými
pracujeme, jsou všichni pří-
četní, otevření jedinci, kteří
si uvědomují, že soudit lidi
podle jednání jejich vlády
nebo jednotlivých zástupců
není nic jiného než do očí bijí-
cí nacionalismus, šovinismus
a pokus vyvodit kolektivní od-
povědnost. A také věříme, že
lidé vědí, kdo jsme, a že jsme
léta, ne-li desetiletí, stáli proti
válkám, nacionalismu,
vojenské propagandě a vládní
kontrole, přestože jsme kvůli
tomu čelili četným útokům.

Výtěžkem z prodeje triček
podporujete Ukrajinu. Ko-
lik už jste vybrali?

Sbíráme peníze pro ně-
meckou dobrovolnou or-
ganizaci Taxi for Solidarity,
která pomáhá uprchlíkům.
Společně s naším německým
labelem Fire and Flames a
francouzským promotérem
jsme již darovali téměř 2500
eur a ještě pár tisíc darujeme
z triček prodaných na turné.
Také jsme darovali dětské vý-

Moscow Death Brigade vystupují od roku 2007, na kontě mají zatím tři desky. MDB

inzerce

Paradox. Antifašistům z Moskvy
hrozí za koncert v Rusku vězení

Více najdete na

WWW.METRO.CZ
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„Máme být zelenina?
Nevím, kde udělali
návrháři chybu?“
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Slova vpisujte okolo číslice doprava,
první písmeno je vždy nad číslicí.

1. fronta
2. jm. herečky Baarové
3. patřící ovci
4. jm. herečky Medřické
5. tajenka

6. čiperný
7. zelené části rostlin
8. nápoj s kofeinem
9. opak „pravá“

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.05 Polopatě
17.00 Bydlet jako... Afrodité
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Poldové a nemluvně

(1/13)
21.25 Všechnopárty
22.20 Profesionálové
23.10 Kriminalista II
00.15 AZ-kvíz
00.40 Toulavá kamera
01.10 Objektiv
01.40 Rajské zahrady II
02.00 Dobré ráno
04.30 13. komnata Tomáše

Klimta

16.40 Kouzlo Afriky
17.05 Sousedé
17.35 Jáva, duše Indonésie
18.30 Heydrich – konečné

řešení (34/44)
18.55 Největší tankové bitvy
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Slídilové
22.10 Marie Stuartovna,

královna Skotska
00.15 Fargo IV (7/11)
01.00 Jeruzalém, město vášní

a naděje
01.55 Velké stroje zblízka II
02.40 Ze zoo do zoo
03.05 Řekni mi, co jíš...
03.35 Příběhy železné opony

15.55 Kriminálka Las Vegas III
(3)

17.00 Odpolední Televizní no-
viny, Sportovní noviny

17.25 Na lovu
18.25 Ulice (4255)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Survivor

Česko & Slovensko (28)
22.55 RED 2

Akční film (Fr./Kan./USA, 2013)
01.10 Kriminálka Las Vegas III

(2)
02.10 Kriminálka Las Vegas III

(3)
03.10 Na lovu
03.55 Doktoři z Počátků (47)
05.00 Novashopping

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 Máme rádi Česko
22.00 Tátové na tahu (7)

Komediální seriál (ČR, 2018)
23.15 Ano, šéfe!
00.25 Like House 3
01.10 Like House 3 Night show
01.30 Námořní vyšetřovací

služba IV (19)
Doba odkladu. Krimiseriál
(USA, 2006)

02.30 Jake a Tlusťoch IV (2)
03.30 KriminálkaMontpellier

(11)
04.40 Jak se staví sen

06.00 Ranní fresh
09.00 Flashback
11.00 Tattoo Fixers Extreme
14.00 Óčko trendy
15.00 Óčko Chart
17.00 Óčko hity

Klipy nonstop
18.00 CZ & SK

České a slovenské klipy
18.59 Nebuď dřevák, dej si

tělák
Zdravý pohyb a motivace na
každý den

19.00 Óčko hity
Klipy nonstop

21.30 Tattoo Fixers Extreme
22.00 O black list fresh
23.00 O black list party
0.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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Vladimír Jeřábek
Mně se vybaví Pif.
Ten komiks jsme si
půjčovali ve škole.

DÝKA

Řešení sudoku

DVA POSTŘEHY
Tento týden jsme společně s kolegy ze zpravodajství navštívili
asistenční centrum pro uprchlíky. Přivezli jsme za televizi Pri-
ma nějakou humanitární pomoc, ale hlavně si poslechli hasi-
če, kteří činnost centra zajišťují.
Dovolím si se vámi podělit o dva postřehy. Ti lidé tam dělají
úžasnou práci, jsou trpěliví a silní. Ale potřebují pomoc. Po-
třebují dobrovolníky a potřebují je rychle. Doba pandemie se
plynule přesunula do uprchlické krize a to volno (rozumějme
si – normální rodinnou dovolenou v červenci, srpnu) mít opět
nebudou.
V centru funguje psychologická pomoc a podpora, paradoxně
ji ale po dvouměsících teď potřebují stejně jako uprchlíci i za-
městnanci centra. Celé dny poslouchají otřesné příběhy žen

a dětí utíkajících před
válkou. Příběhy jejich
manželů a otců, kteří zů-
stali a bojují. I příběhy o
těch, kteří válku nepře-
žili.
A druhý postřeh. Kapacita
ubytování pro uprchlíky
je u konce. Většina z nich

chce do Prahy a jejího okolí. Tady místo není. Je na venkově,
daleko od hlavního města, kde není tolik pracovních příleži-
tostí. A také má mnoho lidí stále obavy nabídnout své
prázdné domy uprchlíkům. Bojí se, kdo se jim nastěhuje
domů, a také se možná bojí vlastního selhání. Tato krize
nemá časové hranice a je dobré si upřímně přiznat, že naru-
šení soukromí začne časem vadit i tomu nejhodnějšímu
člověku. Čeká se proto na dlouhodobý plán vlády, jak kapaci-
ty ubytování navýšit.
A ano, v Česku už žijí uprchlíci ve stanech. Před centrem
ve Vysočanech tak bydlí ukrajinští Romové. Jsou to velmi po-
četné rodiny, nikdo je ubytovat nechce. Oni si nestěžují, za
stany jsou vděční. Já se včera nemohla zbavit pocitu selhání.

Sunshine Dave
Rychlé
šípy

a Čtyřlístek.

Marie Sýkorová
Momentálně

asi
vládu.

Co si vybavíte, když se řekne komiks?

Anketa

Nenašel někdo
v autobuse 107
mou tašku,
prosím?
Jsem devadesátiletá
penzistka po mozkové
mrtvici. V úterý 19. dubna
jsem jela autobusem 107
z Kamýcké ulice v 7.20.
Byl tam špatný vzduch,
rozbolela mě hlava a
omdlela jsem. Na stanici
Nádraží Podbaba jsem vy-
šla ven na vzduch a vzpo-
mněla si, že nemám taš-
ku, ale to už se dveře zaví-
raly. Běžím dopředu k řidi-
či, ale ten se již rozjížděl.
Dalším busem jsem dojela
na Dejvickou a ptala se po
řidiči, nikdo nic ne-
odevzdal. Řidič volal ko-
legům i na centrálu, ale
nikdo nic nenašel. Byla to
černá velká taška
s jídlem, penězi, klíči
a mobilem, bez kterého
jsem nemožná. Prosím
moc poctivého nálezce,
volejte na číslo
704 583 635 mým dětem.
Mockrát vám děkuji!

DAGMAR

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

Nechceme válku s mloky, hlásá s odkazem na Karla Čapka
Středisko ekologické výchovy Libereckého kraje na svém
Facebooku. Také letos na Viničnou cestu vyvěsilo upozornění,
která mají hlavně před cyklisty ochránit migrující mločí samice.
Vtipné cedulky si můžete prohlédnout výše.

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

TEREZIE
TOMÁNKOVÁ
MODERÁTORKA PARTIE NA PRIMĚ

Citát

Celé dny poslouchají
otřesné příběhy žen
a dětí utíkajících
před válkou.
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Při nákupu se vám zobrazí
i informace a rady o vlivu této
aktivity na klima: příště se roz-
hodněte pro přímý let ve dne,
a ne pro noční let s mezipřistá-
ním, abyste tak zmenšili dopad
svého nákupu.
Společnost ecolytiq spolupra-
cuje už od svého vzniku se spo-
lečností Visa. Jejich posláním je
poskytovatmilionům spotřebi-
telů přehledná data o vlastním
vlivu na životní prostředí, jakož
i personalizované informace
které jim umožní vést udrži-
telnější životní styl.
Společnost Visa spustila v lis-
topadu 2021 svůj nový balík
výhod zaměřených na udržitel-
nost Visa Eco Benefits. Pro dr-
žitele karet je mimo jiné k dis-
pozici kalkulačka uhlíkové
stopy od společnosti ecolytiq.
Kalkulačka obsahuje persona-
lizované informace o klimatu,
týkající se „ekologizace“ zvyků,
kompenzace emisí (například
financováním environmentál-
ních projektů podporujících ob-
novitelné zdroje energií), jakož
imožnost obdarovat neziskové
organizace. Držitelé karet jsou
takémotivováni a odměňováni

Udržıtelnost ve světě
fınančních slUžeb
Představte si následující: při
kontrole své bankovní aplika-
ce uvidíte vedle ceny letenky,
kterou jste právě koupili, další
hodnotu v kilogramech. Je to
množství oxidu uhličitého, kte-
ré vás nákup „stojí“ v emisích
– vaše uhlíková stopa.

Spočítejte si, jak můžete
svými platbami pomoci planetě

prostřednictvím kampaní s té-
matikou ESG.
Z interních dat společnosti eco-
lytiq je vidět, že držitelé karet
takto dokáží snížit svou uhlí-
kovou stopu v průměru o 10%
– což ovšem nemusí být jen
výsledek snížení výdajů.

další vlıv platebních
sítí na žıvotní
prostředí
V současné situaci všichni mu-
síme usilovat o snižování emisí
uhlíku. Zbývá už velmimálo let
na omezení globálního oteplo-
vání na 1,5 °C. Zjistit úlohu
plateb v přechodu na nulové
emise je cílemprůzkumu, který
vypracovala University of Cam-
bridge Institute for Sustainabi-
lity Leadership (CISL) ve spolu-
práci se společností Visa. Díky
němu byly identifikovány způ-
soby, jak mohou platební sítě
pomoci dosáhnout cílů přecho-
du na nulové emise.

Udržıtelná doprava
Společnost Visa spolupracuje
s více než 100 evropskýmiměs-
ty na začlenění integrovaných
plateb do veřejné dopravy. Spo-

třebitelé by měli mít možnost
používat svou platební kartu,
aby získali nejvýhodnější jízdné
v různých druzích dopravy, ať
už cestují MHD, nebo si prona-
jímají koloběžku či kolo nebo
si chtějí nabít elektrické auto.

sdílená ekonomıka
Odhaduje se, že hospodářství
„seber, použij, vyhoď“ přispívá
až 50% k celosvětovým emisím.
Přechod na sdílenou ekonomi-
ku, v níž se zboží opětovně po-
užívá, recykluje a pronajímá,
by podle PWC.3 mohl do roku
2025 ušetřit přibližně 7,5 bilio-
nu korun.

Udržıtelné (retaılové)
bankovnıctví
Podle průzkumu by až třetina
spotřebitelů v některých ze-

mích EU přešla do banky s lep-
ší nabídkou produktů a služeb
v oblasti udržitelnosti. Jedenáct
procent evropských bank v sou-
časnosti zvažuje udržitelné
kreditní nebo debetní karetní
produkty.

slUžby v oblastı
Udržıtelnostı
založené na datech
Údaje o platbách lze využít
k poskytování produktů, řeše-
ní nebo konzultačních služeb
společnostem, které chtějí
být uhlíkově neutrální. Orga-
nizacím veřejného sektoru
mohou data poskytnout lepší
pochopení městské mobility,
městského plánování a zdra-
votního stavu populace nebo
cestovního ruchu či účinnosti
daňových pobídek.

Společnost Visa
edukuje držitele
svých karet, banky
i obchodníky v oblasti
udržitelného chování
a svými moderními
technologiemi
a inovativními
službami jim k tomu
dává i potřebné
nástroje, jejichž
prostřednictvím
mohou přispět
k ochraně planety.

visa je členem asociace společenské odpovědnosti,
jejíž vizí je, aby se společenská odpovědnost a udržitelnost staly
přirozenou součástí podnikání i fungování každé organizace
v České republice. Asociace propojuje firmy, veřejný sektor,
neziskový sektor, sociální podniky a vzdělávací instituce, díky
čemuž vytváří odpovědnější společnost, která se ve svém
počínání navrací k tradicím a hodnotám.
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Atletika, basket-
bal, florbal nebo
karate. Firmy finan-
cují sportovní
kroužky pro děti,
omezují tak
„moderní chudo-
bu“.

Chudoba rodin v českých ze-
mích se ještě před sto lety
projevovala úplně jinak než
nyní. Například tím, že děti
nosily boty jenom v zimě,
aby se jim neošoupaly po-
drážky. Rodiny mívaly méně
masa, o sladkostech v
dnešním množství ani ne-
mluvě.
Jedním ze zásadních

projevů „moderní chudoby“
je situace, kdy rodiče nemají
pro své ratolesti finance na
zaplacení zájmových krouž-

ků či sportovního vybavení.
Podle Českého statistického
úřadu může takovou situaci
řešit až třetina rodin s dětmi,
nejčastěji pak rodiny neú-
plné. Problém se snaží na-
pravit školy, které spolu-
pracují s neziskovými or-
ganizacemi nebo také s firma-
mi.
Právě na firmy je tlačeno,

aby si uvědomily svou „spole-
čenskou odpovědnost“
a vlastní aktivity nezamě-
řovaly pouze na co nejvyšší
zisky, ale aby se co nejvíce
snažily pomáhat například v
sociálních oblastech. A stále
více firemna tuto prosbu „sly-
ší“ a reaguje různě – třeba
tak, že podporuje děti ze zá-
kladních škol, aby mohly
navštěvovat kroužky. Tomu
se věnuje například
společnost Agrofert, která už
téměř 10 let provozuje
projekt zvaný Sportovní cent-
ra. Jak funguje?

Třináct sportů na výběr
Projekt Sportovních center

Nadace Agrofert vznikl v roce
2013 a nyní funguje v mnoha
městech po Česku, například
v Praze, Kutné Hoře, Brně,
Vodňanech, Lovosicích
a mnoha dalších.
„Snažíme se umístit naše

centra přímo do školních tě-
locvičen, aby děti nemusely
nikam složitě dojíždět,“ říká
Jan Pavlů z Nadace Agrofert,
který má projekt na starosti.
V nabídce je celkem 13 spor-
tů. „Nejčastěji to jsou atle-
tika, florbal, basketbal, mí-
čové hry, gymnastika, ale na-
bízíme iméně rozšířené spor-
ty – například karate,“ říká
Pavlů.
Trenéři spolupracují i s dru-

žinami. „Děti z družin vyzve-
dává přímo trenér. Po tré-
ninku jsou vráceny zpět, tak-
že rodič nemá žádné starosti
a dítě si odpoledne vyzvedává
v družině již vysportované,“
vysvětluje.

Tréninky probíhají nej-
častěji dvakrát týdně a dítě se
klidně v rámci jedné školy
může přihlásit do více
center, aby si vyzkoušelo růz-
né sporty.

Zápisné pár stovek na rok
Celá aktivita reaguje

na dlouhodobě špatnou situa-
ci, kdy mnoho dětí nesportu-
je, ať už z finančních důvodů,
nebo kvůlimalé nabídce spor-
tů v dostupné vzdálenosti.
„Právě proto je kurzovné
symbolická částka, za polo-
letí se jedná o nízké stovky
korun,“ vypočítává Pavlů.
Děti na sportovní aktivity po-

třebují jen věci na převle-
čení. „O sportovní vybavení
se stará Nadace Agrofert,“ do-
dává Pavlů.
V letošním školním roce

funguje přes 100 sportovních
center po celé republice. „Ak-
tuálně je navštěvují téměř tři
tisícovky dětí,“ vysvětluje Jan
Pavlů a doplňuje, že velmi po-
pulární jsou sportovní dny.
„Oblíbený je hlavně Spor-

tovní Den dětí 1. června nebo
letní soustředění. V zimě pak
Mikulášský sportovní den
nebo Vánoční sportovní
turnaje. Každý rok se aktivity
účastní stovky dětí,“ uzavírá
Pavlů a lituje, že kvůli epide-
mii se mnoho akcí muselo
zrušit.
Sportovní kluby a kroužky

mají aktuálně problém s ne-
dostatkem trenérů i s jejich fi-
nancováním, nemají dosta-
tečné prostředky na zapla-
cení trenéra na celý den.
Trenéři tak často mají své za-
městnání a zejména ve

Po celé republice

2800
Přes sto sportovních center
po celém Česku navštěvuje
téměř 2800 dětí.

Projekt Sportovních center Nadace Agrofert vznikl již v roce 2013. Teď podporuje mladé sportovce v řadě měst. A to nejen v létě, ale také v zimě. NADACE AGROFERT

Až třetina rodin si nemůže
dovolit dát dítě do kroužku



DEJTE MODROU ZÁBAVĚ
TRAMPOLÍNY  DĚTSKÁ HŘIŠTĚ  VÍŘIVKY  BAZÉNY  INFRASAUNY

TRAMPOLÍNY již od 3 990 Kč

a užijte si
JARO V POHYBU

Produkty zakoupíte nawww.marimex.cz,
v prodejně Libušská 221/264, Praha 4 a nebo v široké partnerské síti.
Chyby v tisku vyhrazeny. Všechny fotografie jsou pouze ilustrační.
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Téměř polovina do-
tazovaných z průzkumu
společnosti STEM/MARK pre-
feruje nákup matrace v ka-
menné prodejně, častěji se
jedná o lidi s vysokoškol-
ským vzděláním. Naopak
lidé bez maturity by matraci
zakoupili spíše on-line. Vy-
plývá to z průzkumu, který si
dala udělat společnost
ProSpánek, jež se zabývá
zdravým a komfortním

spánkem.
Ačkoli je on-line nakupo-

vání stále větším trendem, ne-
platí to u pořizování nové
matrace. „Při nákupu matra-
cí dávají lidé stále přednost fy-
zickému nákupu v kamenné
prodejně, přičemž se typicky
podívají do dvou tří obcho-
dů,“ říká Ondřej Bacík, ob-
chodní ředitel firmy ProSpá-
nek, která má v České repub-
lice 33 zážitkových prodejen

a dalších 36 na Slovensku
a v Polsku. Do kamenné
prodejny si chodí zájemci
rovněž nejčastěji pro po-
třebné informace před
samotným nákupem (50 %).
Značná část si je hledá také
pomocí internetu, kde se
snaží obvykle zjistit, podle
čeho si matraci vůbec vybrat.
Rozhodující parametry

pro její výběr jsou kvalita,
tvrdost a použité materiály.

„A to navzdory skutečnosti,
že třetina dotázaných nemá
tušení, z jakých materiálů je
jejich současná matrace,“ do-
dává Bacík. Cena je při roz-
hodování až na čtvrtém
místě. Nejčastěji lidé očekáva-
jí, že za jednu matraci dají 4
až 8 tisíc Kč (41 %), velká část
však čeká nižší cenu.
Nejméně při výběru matra-

ce lidé zohledňují její barvu,
značku a to, zda je vyrobena

v ČR. To do jisté míry odráží
i skutečnost, že polovina do-
tázaných neví, jaké značky je
jejich aktuálnímatrace. Nece-
lá polovina (46 %) oslovených
se domnívá, že matrace by
měla vydržet 5 až 10 let.
Čtvrtina ji ale využívá

i více než 10 let. „Životnost
matrace se odvíjí od její kvali-
ty, je to v průměru osm až de-
set let, nejdéle patnáct, pak
už nemusí plnit svou funk-
ci,“ uzavírá Bacík. MET

Servis poskytuje UNIQA od
roku 2009. Aktuálně směřu-
je zdarma cílené informace
více než 100 000 zákazníků
v Česku i na Slovensku.

SMS zprávy jsou stručné
a zahrnují druh blížícího se
nebezpečného počasí a urče-
ní času, kdy nastane. Zprávy
jsou doručovány klientům
s přesností pro jimi zadané
PSČ, jsou tedy velmi kon-
krétní jak v lokalizaci, tak
i v časovém určení události.
Tím se liší od běžně dostup-
ných obecnějších meteorolo-
gických předpovědí.

Jaké výkyvy počasí
MeteoUNIQA hlásí

MeteoUNIQA pomáhá připravit
se na extrémy počasí

MeteoUNIQA informuje
o blížícím se větru s rychlos-
tí nad 70 km/h, o bouřkách
spojených se silným deštěm
a/nebo krupobitím, intenziv-
ních přívalových deštích od
30 mm za 6 hodin, a v zimě
o novém sněžení nad 5 cm
během 6 hodin nebo o namr-
zajícím dešti. Údaj o čase, kdy
příslušný výkyv počasí udeří,
je vždy součástí sdělení. „Kli-
ent tak má vždy alespoň mini-
mální náskok, aby mohl přeplá-
novat svůj program a zabránit
škodám nebo dokonce újmě na
zdraví,“ popisuje užitečnost
MeteoUNIQA Jaroslav Cha-
loupka, ředitel odboru Cus-
tomer Management UNIQA.
V průměru za posledních 6

let bylo vydáno ročně 382
různých druhů varovných
zpráv, přičemž více připad-
lo na Slovensko (216) než na
Česko (166). Nejvyšší výskyt
výstrah byl v roce 2020, kdy
stoupl počet vydaných zpráv
oproti průměru o 45 %. Trend
vyššího počtu informací tr-
val i loni. Bylo to způsobeno
rovněž inovacemi v práci
meteorologů, jež umožnily
podrobnější a lokalizovaněj-
ší upozornění.

Ve sledovaném období 2016-
2021 se týkala většina varo-
vání silných bouřek (více než
¾ všech vydaných výstrah).
Druhým nejčastějším byl
přívalový déšť s podílem
cca 11 %. Silné nárazy větru
a vichřice nebo silné sněžení
se vyskytovaly v SMS zprá-
vách shodně necelými 6 %.

Příklady reálných varov-
ných upozornění
MeteoUNIQA
Nejvážnější událostí extrém-
ního působení živlů bylo loň-
ské tornádo na jižní Moravě
24. června 2021. To předsta-

vovalo vyvrcholení vlny
silných bouřek s výskytem
krupobití. Tornádo zpustoši-
lo několik obcí v pásmu asi
20 km mezi Břeclaví a Hodo-
nínem. Během necelých 40
minut registrovala UNIQA
na 2700 škod na majetku
a autech svých lokálních
klientů. Správně formulova-
ná varování před blížící se
událostí, která byla spojena
i se silným krupobitím, byla
místním zákazníkům za-
slána v 16:45 s platností do
20:00. Tornádo řádilo v čase
19:14 až 19:53.

Posledním velkým sezónním
výkyvem pro službu MeteoU-
NIQA byla déletrvající série
vichřic v únoru 2022. Nej-
silnější vítr dosahoval rych-
losti v nárazech až 120 km/h.
Hasiči vyjížděli ke stovkám
kalamit; desítky tisíc do-
mácností byly dočasně bez
elektřiny. Zákazníci UNIQA
věděli o blížící se nepřízni
počasí s předstihem, mohli
se na ni připravit a zajistit
si bezpečí. Zaslaná varování
se týkala postupně celého

území ČR, přičemž zejména
oblast severních, západních
a středních Čech obdržela
během deseti dnů opakova-
ná avíza.

Partnerství
s Meteopressem
Služba MeteoUNIQA funguje
na základě monitoringu vý-
voje počasí v nepřetržitém
směnném provozu part-
nerské společnosti Meteo-
press. SMS může být vyslána
kdykoli v okamžiku vyhod-
nocení rizika s potřebným
předstihem pro jakoukoli
lokalitu v ČR a SR podle PSČ
bydliště nebo rekreační-
ho objektu, které si klient
zadá. „Na službu MeteoUNIQA
máme velmi dobrou zpětnou
vazbu. Velká část klientů si na
ni zvykla a plně jí důvěřuje. Řada
domácností využívá službu pro
více lokalit – například pro PSČ
bydliště a PSČ víkendové cha-
ty. Pravidelně vyhodnocujeme
úspěšnost a přesnost varování.
Ve spolupráci s partnerskýmMe-
teopressem průběžně službu dále
vylepšujeme,“ dodává Jaroslav
Chaloupka.

K pojištění majetku a vozidel poskytuje
UNIQA zdarma varování o blížícím
se nepříznivém počasí. SMS zpráva
upozorní klienty na nebezpečné počasí
s předstihem, aby se na něj mohli
připravit.

www.muzeumfantast i ckych i luz i .cz

N E J Z Á B A V N Ě J Š Í M U Z E U M V P R A Z E !

Vodičkova 31
Praha 1

Matrace. Třetina lidí vůbec neví, na čem vlastně spí
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Krátce

Nejdřív na hokej,
pak na fotbal
Fotbalisté Sparty a Ost-
ravy vstoupí do nadstav-
bové části ligy v sobotu
až ve 20.00. Zápas mezi
třetím a pátým týmem
ve skupině o titul měl
mít původně výkop o
hodinu dříve, kvůli ko-
lizi
s finále hokejové extra-
ligy mezi Spartou a Třin-
cem začne později.

O nákup Chelsea
se zajímají
hvězdy sportu

Sedminásobný mistr svě-
ta formule 1 Lewis Ha-
milton se chce jako in-
vestor podílet na
převzetí anglického fot-
balového klubu Chelsea.
Podle médií chce do kou-
pě londýnského týmu in-
vestovat i americká
tenistka Serena William-
sová.

Ztratil dobře
rozjetý zápas
Český tenista Jiří Leheč-
ka vypadl na turnaji v Bě-
lehradě ve druhém kole.
Dobře rozehraný zápas
s Rusem Andrejem
Rubljovem nedotáhl
do úspěšného konce
a světové osmičce pod-
lehl 6:4, 6:7 a 2:6.

Po postupu přes
Kvitovou končí
Tenistka Karolína
Plíšková prohrála ve
druhém kole antukové-
ho turnaje ve Stuttgartu
4:6, 4:6
s Ruskou Ljudmilou Sam-
sonovovou. ČTK

Jihlava dotahuje, Jágr jednou asistoval
Hokejisté Jihlavy zdolali ve třetím utkání baráže o extraligu doma Kladno 5:3 a snížili
stav série hrané na čtyři vítězné zápasy na 1:2. Gólem a dvěma asistencemi se na tom po-
dílel Tomáš Havránek. Čtvrtý zápas je na programu dnes od 17.30 opět v CZ Loko Aréně.
Jaromír Jágr má jeden bod za asistenci. ČTK

Čeští hokejisté včera prohráli
v přípravném zápase předmi-
strovstvím světa ve Spišské
Nové Vsi se Slovenskem 1:3
a nenavázali na sedm výher
v řadě nad bývalým fede-
rálním partnerem. O jediný
český gól v duelu, který byl
součástí seriálu Euro Hockey
Challenge, se postaral
útočník Matěj Blümel.
Slováci o své první výhře

nad českým výběrem od srp-
na 2017 rozhodli ve druhé
části, v níž dokázali dvakrát
překonat brankáře Petra Kvá-
ču. Svěřenci finského trenéra

Kariho Jalonena si tak po ne-
dávné prohře s Německem
0:2 připsali druhý nezdar
v pátém zápase před blížícím
se vrcholem sezony. Předtím
dvakrát porazili rakouský vý-
běr a jednou Německo.
V brance českého týmu vče-

ra nastoupil stejně jako v pro-
hraném duelu proti Ně-
mecku v Chomutově Kváča,
do sestavy se poprvé dostali
obránce Jeřábek a útočník
Kousal. Odveta proti
bronzovému týmu z le-
tošních olympijských her v
Pekingu čeká Česko zítra

Na lezecké závody
může dorazit
1500 diváků.

DoČeska se po pěti letech vrá-
tí velký mezinárodní závod
ve sportovním lezení pod
hlavičkou světové federace
IFSC. V Praze se od 30. dubna
do 1. května uskuteční Evrop-
ský pohár v boulderingu, kde
nebudou chybět ani české
jedničky Adam Ondra a Eliš-

ka Adamovská. Přihlášeno je
více než 160 závodníků
z 22 zemí včetně pátého
muže olympijských her v
Tokiu Mickaëla Mawema z
Francie.
Elitní lezci se utkají v

Jungle sport parku v
Letňanech. „Byla to pro nás
logická volba. Máme zde
reprezentační centrum,
máme tu vlastní tréninkovou
stěnu, profily, chyty, zázemí.
Těžko bychom to někde jinde
dávali dohromady,“ vysvětlu-
je předseda Českého horole-

zeckého svazu Jan Bloudek.
Sobotní kvalifikace budou ve
vnitřních prostorách a z kapa-
citních důvodů nejsou pří-
stupné pro veřejnost. Ne-
dělní semifinále a finále bu-
dou venku na stěně, která se
začne budovat v pátek.
Prostor pro lezce bude zastře-
šený kvůli případné nepřízni
počasí. Na tribuny se vejde
1500 diváků, pro něž budou
připraveny i party stany,
pokud by bylo nevlídno.
Fanouškům by se chtěl

předvést i jeden z nejlepších

lezců světa Ondra. Zatím měl
tuto možnost při špičkovém
mezinárodním závodě jen
v roce 2009, kdy se v Brně ko-
nal Světový pohár v lezení
na obtížnost. „Nevzpomínám
na něj dobře, protože jsem se
smeknul v semifinálové cestě
a nepostoupil jsem do finá-
le,“ řekl. Domácí prostředí je
pro něj motivační.
Celkem by se evropského

poháru mělo zúčastnit
patnáct českých závodníků.
Veškeré informace o závodě
jsou k dispozici na webu
www.bouldercup.cz. ČTK

Příští sezona hokejové NHL
začne v Praze, v O2 areně se
7. a 8. října dvakrát utkají
San Jose s Nashvillem. Se
Sharks nedávno uzavřel
novou víceletou smlouvu
útočník Tomáš Hertl,
kontrakt má rovněž obránce
Radim Šimek. Na soupisce
Predators je momentálně i
brankář David Rittich. „Přijal
jsem to určitě s nadšením.
Zpočátku jsem tomu nemohl
uvěřit, když to byla jen ta-
ková první zmínka, že
bychomměli v Praze hrát, ale
to už se říkalo dřív. Když se to
teď potvrdilo, mám ob-
rovskou radost a už se hroz-
ně moc těším, až si budu
moct zahrát v Praze, kde
jsem vyrůstal,“ řekl Hertl.
„Vrátím se na stejný stadion,
kde jsem začal hrát profesio-
nální hokej za Slavii, teď tam
budu hrát zápasy NHL,“ do-
dal. ČTK

Hokej. Slováci
byli nad naše síly

Adam Ondra a spol.
se potkají v Letňanech

inzerce

NHL v Česku.
Hertl proti
Rittichovi




